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în cinstea Conferinţei Nationale a P.C.R.
şi a celei de a 25-a aniversări a republicii
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SUCCESE REMARCABILE IN ÎNTRECEREA PENTRU

Î n d e p l i n i r e a  a n g a 
j a m e n t e l o r  A S U M A T E

Şedinfa Comitetului
Executiv al C. C. ai P. C. R.

In ziua ide 14 iulie 1972, a avut loc şe
dinţa Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., prezidată de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, secretar general al Partidului 
Comunist Român.

Au participat, ca invitaţi, miniştri şi alţi 
conducători ai unor organe centrale.

Comitetul Executiv a analizat rezulta
tele îndeplinirii planului de stat de dezvol
tare economico-socială a Republicii Socia
liste România în semestrul I 1972 şi a ho- 
tărît ca acestea să fie date publicităţii.

Au fost examinate, de asemenea, proiec
tul Legii remunerării după cantitatea şi ca
litatea muncii în unităţile socialiste de stat 
şi proiectul Codului muncii care urmează

să fie supuse spre dezbatere Conferinţei 
Naţionale a Partidului Comunist Român.

Comitetul Executiv al C.C. al P.C.R. a 
ascultat informarea cu privire la activita
tea desfăşurată de delegaţia Republicii So
cialiste România, condusă de tovarăşul Ion 
Gheorghe Maurer, preşedintele Consiliului 
de Miniştri, la lucrările celei de-a XXVI-a 
sesiuni a Consiliului de Ajutor Economic 
Reciproc, care a avut loc la Moscova, în
tre 10 şi 12 iulie a.c. Comitetul Executiv 
a aprobat în unanimitate activitatea dele
gaţiei.

în încheiere, Comitetul Executiv al C.C. 
al P.C.R. a soluţionat unele probleme ale 
activităţii curente.

Solemnitatea decernării unor titluri şi ordine 
conferite cu prilejul „Zilei învăţătorului“
In semn de preţuire a personalu

lui didactic, pentru activitatea meri
torie în domeniul instruirii şi edu
cării elevilor şi studenţilor şi a con
tribuţiei aduse Ia dezvoltarea învă- 
tămîntului, ştiinţei şi culturii din ţa
ra noastră, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, secretarul general al 
Partidului Comunist Român, pre
şedintele Consiliului de Stat, a înmî- 
nat vineri, în cadrul unei solemni
tăţi, înalte titluri şi ordine ale Re
publicii Socialiste România, unor 
oameni de ştiintă, profesori, învă

ţători şi educatoare, distinşi cu pri
lejul „Zilei învăţătorului".

In aplauzele, celor prezenţi înmî- 
nînd înaltele titluri de „Om de ştiin
tă emerit", „Profesor universitar e- 
merit", „Profesor emerit", „Învăţător 
emerit" şi „Educatoare emerită", pre
cum şi „Ordinul Muncii Clasa a 
l!-a", tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
i-a felicitat călduros pe cei distinşii

Din rîndui celor decoraţi au luat 
cuvintul prof. arh. Cezar Lăzărescu, 
învăţătoarea Ana Avădanei şi profe
sorul Kelemen Dezideriu, care, adre- 
sîndu-se conducătorului partidului şi

statului au exprimat în numele ca
drelor didactice sentimentele de a- 
dîncă mulţumire pentru înalta apre
ciere dată muncii lor, şi prin a- 
ceasta şcolii româneşti.

Primit cu entuziaste aplauze, a 
luat j cuvintul tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu.

Preşedintele Consiliului de Stat, 
ceilalţi conducători de partid şi de 
stat care au participat la solemni
tate s-au întreţinut apoi, într-o at
mosferă caldă, tovărăşească, cu cei 
distinşi.

Din realizările primei
decade a

Este cunoscut faptul că, de modul 
{rum colectivul unei întreprinderi, 
Metil sau atelier atacă şi realizează 
(Sarcinile decadale depinde in mare 
măsură felul cum vor fi îndepliniie 
Cls în cursul lunii. Nu întîmplător 
#ec!, acolo unde există această preo
cupare, primele rezultate constituie 
un real punct de reper în vederea 
eşalonării pentru a încheia luna cu 
realizări şi depăşiri substanţiale.

In aceste condiţii, prima decadă a 
luniî iulie la fabrica de ciorapi „7 
Noiembrie" debutează cu realizări 
ţieasebite. Astfel, faţă de procentul 
(iecadal planificat de 30,8 la sută s-a 
itealizat 31,9 la sută, ceea ce icpre-

g m m m  g •
lumi iulie
zintă la producţia fizică 8 200 perechi 
ciorapi peste planul decadei. Produc
tivitatea muncii în această perioadă 
a înregistrat, de asemenea, o valoare 
deosebită: 101,7 la sută. Astăzi ur
mează să plece spre R.P, Ungară, 
Franţa, R.F. a Germaniei, Austria, 
Belgia şi Italia primele produse ale 
acestei decade. De asemeni, impor
tante cantităţi vor lua drumul pieţii 
interne.

Aceste frumoase rezultate ale har
nicului colectiv se înscriu pe linia 
respectării angajamentelor luate in 
intim,-/marea Conferinţei Naţionale a 
partidului.

LUCIAN UMAN

La fabrica „Dumbrava“
Tn aceste zile de efervescenţă po

litică harnicii textilişti de la fabrica 
rie covoare „Dumbrava“ Sibiu, ală
tur) de ceilalţi oameni ai muncii, îşi 
concentrează eforturile la realizarea 
şi depăşirea sarcinilor ce le revin. In 
ecest sens ei raportează depăşirea 
planului la prima decadă a acestei 
luni cu 2 818 nt p covoare „Moldova“

şi cu 5 000 m p la volvatir. Din co
lectivul fabricii se desprinde un bu
chet de muncitoare care şi-au adus 
un aport deosebit la realizarea aces
tor depăşiri. Este vorba de: Maria 
Nistor, betiţia Bunea, Maria Ghiorcu, 
Rodica Răţoiu şi Maria Hadár,

ş.v.

Uzinele textile Cisnădie
Harnicii ţesători de covoare de îa 

Uzinele textile din Cisnădie, animaţi 
de dorinţa de a contribui din plin 
la îndeplinirea angajamentului luat 
de colectivul uzinei in cinstea Confe
rinţei Naţionale a partidului şi ani
versarea republicii, se angajează în 
(abţinerea a tot mai multe covoare de 
•> bună calitate peste plan. Spre. e- 
Kc.mplu, la unitatea I covoare, schim
bul condus de maistrul Gheorghe 
Bălăneanu a produs pînă la 8 iulie 
tuai mult cu 1 300 an p covoare cla

sice şi Tufting peste prevederile pla
nului.

In secţia AXMISTER, schimbul con
dus de Dionise Felmeri a realizat de 
Fi începutul anului şi pînă în prezent 
un plus de 2 000 m p covor AXMISTER, 
iar zona condusă de Nicolae Fechete 
— 750 m p covoare.

Printre harnicii ţesători cu cele mai 
bune rezultate se numără Marin 
Muşuroae, Hans Kirr, Agafia Bic, 
Maria Kazea şi alţii.

LA ..VITROMETAN11 MEDIAŞ

Gîmp larg de aplicare 
mişcării tehnice de masă

In obţinerea unei 
producţii şi producti
vităţi ridicate, un rol 
de seamă, după cum' 
se sublinia şi la re
centa Conferinţă pe 
(ară a inginerilor şi 
tehnicienilor, îl are 
■mişcarea de invenţii 
şi inovaţii, activitate 
care trebuie mai efi
cient folosită.

lată de ce şi la 
„Vitrometan“ Mediaş, 
unitate cu un bun 
renume atît pe piaţa 
internă cît şi peste 
hotare, creaţiei teh
nice de masă î se 
acordă atenţia cuve
nită.

— La noi mişcarea 
de inovaţii şi raţio
nalizări îşi avea tra
diţia statornicită cu 
mulţi ani în urmă. 
Numeroase sínt pro
punerile în ce priveş
te îmbunătăţirea pro
ceselor tehnologice, 
a. creşterii randamen
tului maşinilor şi uti
lajelor, propuneri iz- 
vorîte din necesităţi
le producţiei. In ul
tima perioadă, ca un 
răspuns la chemarea 
partidului, mişcarea 
tehnică de masă a 
căpătat un şi mai 
larg clmp de aplica
re, mulţi muncitori şi 
specialişti participînd

activ la rezolvarea 
problemelor tehnice. 
Rezultatele obţinute 
în această direcţie 
ne îndreptăţesc sa 
afirmăm că un mare 
număr de salariaţi ai 
fabricii sínt antrenaţi 
in .K.OA'.ita - ••mişcs re - 
— ne spune Vasile 
Ciobanu, şelul cabi
netului tehnic.

Pe primul semestru 
al anului curent', la 
„Vitrometan“ au fost 
înregistrate 32 de 
propuneri de inovaţii, 
din care 23 au fost 
acceptate şi aplicate.

Iată, de pildă, pen
tru micşorarea debi
tului de combustibil 
necesar centralei ter
mice, un colectiv for- 
mat din ing. Dumitru 
Fodor, tehnicianul 
Kiss Wilhelm şi me
canicul Gheorghe 
Hudrea a înlocuit ar
zătoarele vechi cu 
altele de tip TD, ino
vaţie a cărei eficien
tă anteoalculată se 
ridică la 191 520 lei. 
Strungarul Nicolae 
Ştef, a propus modi
ficarea constructivă 
a ringurilor de la 
bacurile de gură a 
maşinilor automate 
î.S,, inovaţie care pe 
lingă faptul că aduce 
o economie de peste

39 mii iei, reduce u- 
zura bacurilor, rezis
tenţa sporind de zece 
ori.-

Dacă înainte tăie
rea tuburilor de sti
clă se executa ma
nual, această operaţie 
a. k; st-î alocuttă aci a to*, 
rită inovaţiei munci
torilor Vtihai Schmidt 
şi Adolf Greii. Aceş
tia au confecţionat 
un dispozitiv cu aju
torul căruia produc
tivitatea muncii creş
te cu 20 ia sută.

Eficientă se dove
deşte şi propunerea 
inginerilor Alexandru 
Zekany şi Karol Tra- 
balka cu privire la 
utilizarea florilei na
turale pentru sticla 
opal şi ca accelerator 
de topire. Economiile 
de materii prime se 
estimează la 253 mii 
lei.

Inovaţiile propuse 
de muncitorii, ingi
nerii şi tehnicienii 
fabricii sínt desigur 
mai multe. Am mai 
putea aminti maşina 
de profilat tablă rea-

(Continuare în 
pag. a Ill-a)

E. SANDU

Cuvintul tovarăşului
NICOLAE CEAUŞESCU

Stimate tovarăşe,
Stimaţi tovarăşi,
Voi începe prin a vă adresa tu

turor, în numele Comitetului Cen
tral, Consiliului de Stat, Consiliului 
de Miniştri şi al meu, cele mai calde 
felicitări cu prilejul înmînării acestor 
înalte distincţii ale Republicii Socia
liste România. (Vii aplauze)

Aş dori, de asemenea, să vă adre
sez dumneavoastră şi, totodată, tu
turor profesorilor universitari, pro
fesorilor de liceu, învăţătorilor şi e- 
ducatoarelor cele mai calde felicitări 
atit cu prilejul „Zilei învăţătorului“, 
pe care aţi sărbătorit-o cu cîtva 
timp Sn urmă, cit şi cu ocazia ter
minării anului de învăţămînt care 
— se poate spune •— se încheie cu 
rezultate bune. (Vii aplauze)

Noi dăm o înaltă apreciere muncii 
pe care o desfăşuraţi fiecare in do
meniul respectiv de activitate, pen
tru educarea copiilor, a elevilor şi 
studenţilor, pentru creşterea tinerei 
generaţii în spiritul dragostei iaţă de 
partid, faţă de muncă şi iaţă de pa
trie, de socialism, de pace şl cola
borare intre popoare. (Aplauze pu
ternice)

Aş putea spune ca sintern mulţu
miţi de rezultatele tot mai bune pe 
care te obţinem an de an, deşi nu 
se poate spune că nu mai avem încă 
de făcut în fiecare domeniu cite ce
va pentru ca lucrurile să meargă cit 
mai bine. Dumneavoastră ştiţi foar
te bine că şi în domeniul învăţămîn- 
tului, la toate nivelele mai trebuie 
să aducem încă îmbunătăţiri şi per
fecţionări, atît organizatorice, cît şi 
în ce priveşte programele şi în în
săşi munca dumneavoastră cu elevii 
şi studenţii.

Trebuie să ne străduim să asigu
răm tineretului nostru atît cunoştin
ţele, cit şi educaţia corespunzătoare,

pentru a-l pregăti cit mat bine pen
tru viaţă, pentru muncă. Să avem 
permanent in vedere că tinărul, 
constructorul de mîine al societăţii 
socialiste şi comuniste, trebuie să 
fie un om multilateral dezvoltat, cu 
un profil moral şi politic, dar şi pro
fesional foarte larg. De aceea tre
buie să ne străduim şl mai mult 
spre a înarma tineretul nostru cu 
largi cunoştinţe în toate domeniile 
de activitate, mergînd, desigur. Ia o 
anumită profilare; să muncim şi să 
nu admitem proiilarea îngustă a ele
vilor şl studenţilor, pentru că prin 
aceasta vom dăuna atit pregătirii lor. 
cit şi Intereselor dezvoltării societă
ţii noastre. Nu doresc însă să dez
volt această problemă acum.

Încă o dată, doresc să-mi exprim 
convingerea că toate cadrele didac-

tice vor depune in continuare efor» 
turi susţinute pentru a ridica învă- 
ţămîntul din fiecare sector Ia nivelul 
cerinţelor crescînde ale dezvoltării 
ştiinţei şi culturii, al exigenţelor tot 
mai mari ale societăţii noastre socia
liste. Sínt convins că fiecare dintre 
dumneavoastră, toate cadrele noastre 
didactice nu vor precupeţi nici un 
efort pentru a-şi Îndeplini marile 
răspunderi pe care le au, în fata 
poporului, a partidului, pentru for
marea tinerei generaţii.

Cu aceste ginduri, \ă  urez cele 
mai mari succese şi satisfacţii fn ac
tivitatea dumneavoastră. (Aplauze 
puternice)

Personal vă adresez tuturor multă 
fericire şi sănătate! (Aplauze pre
lungite).

In prezenta tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESCU

a m ut loc inaugurarea eipuziţiei 
Practica şi creativ itatea  

in invatamint

Delegaţi din judeţul nostru la Conferinţa Naţională a P.C.R.
R ecordm anu l d in  Barna...

Desigur, Bazna e o comună bine cunoscută în 
ţară. La notorietatea ei a contribuit în pri
mul rînd pitoreasca staţiune balneg-clima- 
terică, vizitată anual de mii de oameni ai 
muaoii. Dar de cîţiva ani renuraele locali
tăţii se datorează şi unui alt fapt: produc
ţiei şi calităţii fructelor obţinute în live
zile termei I.A.S. Merele şi perele de Baz
na au devenit pe drept cuvînt o marcă ou 
renume, calitatea lor fiind autentificată 
prin numeroase diplome şi medalii de aur

unui colectiv de pomicultori condus de şe
ful fermei Adolf Mihail Kristoff, un om a 
cărui pasiune, pricepere şi spirit de dă
ruire a adăugat un plus de frumuseţe a- 
cestei profesii. Căci Adolf Mihail Kristoff 
este în felul lui un adevărat recordman. 
Ferma are 100 de hectare livezi. In 18 ani 
de cînd lucrează aici, producţia a ajuns la 
calitatea care a dus la izbînzile din compe
tiţiile naţionale şi internaţionale; producţiile 
Înregistrate la Bazna sínt de 3 ori mai mari 
decît media pe ţară.

Se-nţelege că asemenea recorduri nu s-au 
obţinut eontemplînd natura. Adolf Mihail 
Kristoff şi ortacii lui au. dus o bătălie apri
gă, zi de zi, noapte de noapte, cu natura, 
învingînd-o, stăpînind-o. Intr-un an apele 
au distrus mii de pomi. Au fost făcute tăieri 
de regenerare care au dus la refacerea livezii. 
In alt an a găsit dimineaţa 3 300 de pomi 
distruşi de rozătoare; au completat golurile 
cu soiuri de mari producţii dar mult mai 
sensibile, pe care au fost nevoiţi s i le în
grijească cu migală. In alţi ani lupta cu 
brumele ia forme înverşunate; sínt nopţi 
de veghe în care nimeni nu închide ochii, 
spre a menţine focurile nestinse şi a salva 
mugurii. Despre cei 18 ani de muncă ai lui 
’Adolf Mihail Kristoff în livezile din Bazna 
se poate scrie o epopee. Căci au fost vic
torii şi înfrîageri, dar pînă la urmă omul 
a biruit... Livezile din Bazna au contribuit 
la prestigiul pomicultură româneşti. Şi a- 
ceasta în primul rînd datorită unui om în
sufleţit de profesia lui; Adolf Mihail Kri
stoff.

V. L.

M ereu in p r im e le  r în d  u r i
i

Iulie. Vremea favorabilă a convocat . pe 
tarlaua „Dintre drumuri“ doi factori de con
ducere: inginerul 4ÉIE TÂRĂŞAN, pre
şedintele C.A.P. Avrig şi brigadierul 
GHEORGHE DAN, secretarul comitetului 
de partid. La un semn (gata, Nelule, orzul 
s-a zvîntat) mecanizatorul IOAN DURDUN 
a pornit motorul şi combina a început să 
vibreze din toate articulaţiile...

Sprinten, Gheorghe Dan sări alături de 
tractorist pe puntea de comandă şi mo
derna corabie a cîmpiilor începu să despi
ce drum larg în lanul auriu.

Incîntat, (lie Tărăşan. nu-şi putu stăpîni 
o reflecţie:

— Straşnic bărbat. De cînd îl cunosc e 
mereu în primele rînduri...

Gheorghe Da» s-a născut în 1925 In satul 
Bradu, comuna Avrig. Din 15 ianuarie 1946 
e membru P.C.R. La 6 august 1950, urmînd 
exemplul tatălui său s-a înscris în coope
rativa agricolă.

Doi ani mai tîrziu, e ales de comuniştii 
din Bradu secretar al organizaţiei de bază 
P.C.R.

Anul 1957 marchează un nou eveniment. 
Ca urmare a muncii politice desfăşurate de 
organizaţia de partid se încheie completa 
cooperativizare a satului Bradu. Un an mai 
tîrziu membrii cooperatori aleg în funcţia 
de preşedinte al cooperativei agricole pe 
Gheorghe Dan. In cei 4 ani cît a funcţionat 
ca preşedinte la Bradu s-a dezvoltat pu
ternic sectorul zootehnic. S-au construit pa
tru grajduri cu o capacitate de peste 500 
capete taurine. Efectivul a sporit de la 150 
capete la 530. Turma de oi a sporit şi ea. 
S-au pus bazele unei ferme de porci. La cul
tura mare s-a obţinut primul mare record: 
5 300 kg porumb boabe Sn medie la hectar.

In 1962 o dată cu încheierea procesului de 
cooperativizare, C.A.P.-urile Avrig şi Bra
du fuzionează într-o mare unitate. Gheor
ghe Dan e ales secretar al comitetului de 
partid. Anii s-au scurs. Unitatea s-a întărit 
continuu ajungînd la. un fond de bază de 
peste 11000 000 lei. In cinstea Conferinţei 
Naţionale a P.C.R. şi a celei de-a XXV-a 
aniversări a republicii cooperatorii au ho- 
tărît să dea peste plan la fondul centralizat 
al statului 300 tone cartofi, 10 tone legume, 
30 tone carne, 100 h l  lapte.

. I. FLESCHINşt argint. Est* rodul, bucuria şi mîndria
í  í

Pavilionul C al Complexului ex- 
poziţional din Piaţa Scînteii, pavi
lion care a găzduit în atîtea rînduri 
produse reprezentative ale econo
miei noastre naţionale sau ale altor 
ţări, reuneşte acum, în sălile sale, 
exponate de un gen deosebit. Sínt 
înmănunchiate aici cele mai valo
roase lucrări ale elevilor şi stu
denţilor din întreaga ţară, ale das
călilor lor, realizate în ore, zile si 
luni de activitate rodnică în atelie- 
re-şcoală şi cercuri de specialitate, 
în întreprinderi sau laboratoare uni
versitare. Aceste creaţii alcătuiesc 
laolaltă o expoziţie de mari dimen
siuni, intitulată sugestiv „Exjoo ’72. 
Practica şi creativitatea în învăţă- 
mînt“, organizată de Ministerul E- 
ducaţiei şi învăţămîntului şi C.C. 
al U.T.C., în cinstea Confe
rinţei Naţiopale a partidului.

Ca o elocventă expresie a grijii 
conducerii partidului- şi statului 
nostru faţă de tînăra generaţie, 
faţă de condiţiile dezvoltării ei, 
a preocupării statornice privind 
pregătirea acesteia pentru mun
că şi viaţă, inaugurarea ex
poziţiei a avut loc, vineri la amiază, 
în prezenţa tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu.

Au jrarticipat, de asemenea, tova
răşii Manea Mănescu, Paul Nicu- 
lescu-Mizil, Leonte Răutu, Cornel 
Burtică.

tn aplauzele asistenţei, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu taie panglica
inaugurală a expoziţiei, care oferă 
o imagine concludentă a realizărilor 
şcolii româneşti în orientarea ei fer
mă de către partid spre legarea 
tot mai strînsă a procesului de în
văţămînt de cerinţele dezvoltării so
cialiste a ţării, probează în imagini 
elocvente inestimabila valoare edu
cativă a muncii în formarea multi
laterală a tineretului.

C,a început, secretarul general al 
partidului, ceilalţi oaspeţi, se opresc 
în faţa unei hărţi în relief a Ro
mâniei, care, prin mijlocirea unui 
sistem electric, prezintă întinsa re
ţea a învăţămîntului din ţara noas
tră! 14 925 şcoli generale, 902 licee, 
657 şcoli profesionale şi tehnice, 46 
institute superioare.
* Se vizitează, in continuare, stan

durile şcolilor de cultură generală, 
organizate sub lozinca „învăţăm să 
făurim obiecte utile'. Reţin atenţia, 
cîteva veritabile creaţii tehnico-ştiio- 
tifice — articole electrice şi apara
te de măsură, echipamente fonice, 
elemente de automatizare, alte ma
şini şi instalaţii dintre cele mai va
riate şi mai ingenioase. Declanşato
rul automat, realizat de grupul şco
lar de la Caransebeş, constituie, de 
exemplu, o invenţie brevetată.

Cu interes sínt examinate trei ti
puri de laboratoare — de biologie, 
fizică şi chimie — dotate cu apara
tura necesară executată în întregi
me da elevi.

Dar nu numai laboratoarele şi ate
lierele sínt beneficiarele mesajului 
de creaţie tehnică pe care îl poartă 
cu sine cea mai tînără generaţie. U- 
zinele înseşi, după investiţiile fă
cute pentru dotarea tehnică a şco
lilor patronate, primesc o cotă-parte 
din rodul acestor investiţii, sub for
ma de piese şi aparate, lucrate de 
elevi şi introduse nemijlocit în flu
xul tehnologic.

In secţiile aparţinînd şcolilor pro
fesionale şi liceelor de specialitate,, 
lucrările expuse îmbrăţişează o multi
tudine de domenii. Este o veritabi
lă micro-expozitie a economiei na
ţionale.

Apreciind realizările obţinute în 
şcolile profesionale şi în liceele de 
cultură, generală ca un început al 
procesului complex de legare strînsă 
a învăţămîntului de viaţă, de sfera 
producţiei materiale, ’tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu subliniază în ca
drul discuţiilor cu conducerea Mi
nisterului Educaţiei şi învaţămîntu- 
lui, cu cadrele didactice şi specîa- 
listii^ prezenţi, necesitatea unei o- 
rientări ferme spre activitatea direct 
productivă menită să conducă la o 
pregătire temeinică, de specialitate 
a tineretului. Indicaţiile secretarului 
general vizează însăşi structura ac
tuală a învăţămîntului de toate gra
dele jaîonînd direcţii precise şi cla
re menite să schimbe raportul exis
tent astăzi între şcoala profesională, 
cea de cultură generală şi liceele 
de specialitate. Ponderea pregătirii 
elevilor şcolilor profesionale trebuie

(Sentinsare tn pag. * il-a)
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Inaugurarea expoziţiei 
Practica şi creativitatea 

în învăţămînt
(Urmare din Daq, 1)
să o aibă lucrul nemijlocit în atelierele 
fabricilor şi uzinelor, sub îndrumarea 
celor mai buni muncitori şi maiştri, 
pentru a se califica în meseria a- 
leasă, urmînd ca studiul teoretic şi 
de cultură generală să-l facă la sfîr- 
şitul orelor de producţie, după-amia
za sau seara.

Datorită generalizării invăţămintu- 
!ui de 10 ani, absolvenţii acestuia să 
fie încadraţi în procesul muncii fie 
în industrie, fie în agricultură, în 
aşa fel incit lucrînd cot la cot cu 
muncitorii din fabrici, tu  cei de pe 
ogoare şi învăţînd, totodată, la 
cursurile serale, să dobîndească in 
2—3 ani o pregătire corespunzătoa
re celor de la şcolile profesionale.

Referitor la liceele de specialitate, 
secretarul general abordează un în
treg complex de probleme privind 
profilul şi structura actuală a acestor 
unităţi şcolare, apreciind că în pre
zent există o adevărată fărîmiţare a 
profilului lor. Este necesar ca unicul 
coordonator să fie Ministerul Edu
caţiei şi Învăţămîntului, celelalte mi
nistere şi organe centrale, urmînd 
să asigure condiţiile necesare proce
sului de producţie propriu-zis, pen
tru temeinica pregătire de speciali
tate a elevilor. Aceste licee tre
buie să devină adevărate fabrici, cu 
planuri de producţie, elevii lucrînd 
împreună cu profesorii la realizarea 
unor produse necesare atît econo
miei naţionale, cit şi exportului, di
rectorul şcolii puţind fi socotit un 
adevărat director de fabrică. Sigur, 
aceasta implică mutarea centrului de 
preocupări spre activitatea direct 
productivă, elevii urmînd să dobîn
dească noţiunile de specialitate mun
cind pe schimburi, nu în sălile de cla
să, ci în halele uzinelor, pe ogoare, în 
laboratoarele chimiei sau în alte 
locuri, potrivit specialităţii spre care 
tind Cursurile teoretice să se fa
că de preferinţă după-amiaza sau 
seara. în ce priveşte programul de 
învăţămînt, el trebuie să ofere no
ţiuni temeinice de matematică, 
de fizică, de tehnologia materialelor, 
In aşa fel îneît elevii să aibă un pro
fil mai complex şi mai larg decit 
cei de la liceele de cultură generală, 
astfel îneît la absolvire, cînd îşi 
îndreaptă paşii fie spre învăţămin- 
tul superior tehnic, fie spre produc
ţie, să fie oameni cu temeinice cu
noştinţe atît profesionale, cit şi teo
retice.

De fapt, sublinia tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, trebuie să orientăm ast
fel Snvătămîntul îneît şi la şcolile de 
cultură generală, în ultimii doi ani 
de studii, elevii să fie pregătiţi la 
unele specialităţi care In prezent sínt

specifice doar liceelor tehnice. Ä- 
ceasta va contribui la formarea lor 
pentru muncă, pentru viaţă.

Sala consacrată învăţămîntului su
perior se legitimează prin semnifi
cative grafice şi panouri care oglin
desc dezvoltarea cercetării ştiinţifice 
universitare. Standurile parcurse re
levă contribuţia Ia progresul indus
triei şi agriculturii, al tehnicii, me
dicinii, arhitecturii, biologiei, chimiei, 
fizicii, matematicii, informaticii, ci
berneticii economice, electronicii, 
ştiinţelor sociale.

Relevînd realizările studenţilor şi 
ile cadrelor didactice, atît în do
meniul cercetării ştiinţifice, cit şi in 
activitatea productivă, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu remarcă faptul că 
ele nu sínt încă pe măsura condiţiilor 
create şi a marilor cerinţe impuse 
de viaţă. Atelierele şi laboratoarele 
institutelor politehnice şi ale fa
cultăţilor din invăţămîntul teh
nic superior nu sínt puse 
în adevărata lor valoare, pentru ca 
produsele, maşinile şi utilajele fău
rite de studenţi şi cadre didactice 
să fie date cit mai rapid în producţie. 
Am rămas Ia nivelul cercurilor ştiin
ţifice studenţeşti, aprecia secretarul 
general al partidului, invătămîntul 
tehnic superior nerăşpunzind inte
gral cerinţelor majore ale economiei 
naţionale. In acest context, tovară
şul Nicoale Ceauşescu sublinia 
că, în facultăţi, avem cadre 
cu o pregătire superioară, 
buni specialişti, care trebuie 
să-şi aducă contribuţia la moderni
zarea procesului de producţie, şi la 
introducerea pe scară largă a noului, 
ceea ce implică crearea de ma
şini şi utilaje cu caracteristici supe
rioare, descoperirea şi punerea în 
valoare a noi materii prime, realizarea 
de soiuri de seminţe de ridicată 
productivitate, atit de necesare spo
ririi producţiei agricole. în acelaşi 
timp, conducătorul partidului şi sta
tului a arătat că se impune ca în 
programul de învăţămînt al studen
ţilor să fie consacrat mai mult timp 
activităţii productive în uzine, fa
brici, laboratoare, în agricultură, ast
fel îneît la absolvire ei să se poată 
integra imediat în producţie, ca spe
cialişti cu o temeinică pregătire.

La sfîrşitul vizitei, elevi, studenţi, 
cadre didactice şi-au reafirmat vo
inţa de a munci fără preget, de a se 
pregăti temeinic pentru ziua cînd îşi 
vor ocupa locurile in producţia de 
bunuri materiale şi spirituale a tării, 
de a sluji cu devotament şi dăruire 
partidul, poporul, patria socialistă, 
contribuind tot mai activ la făurirea 
societăţii socialiste multilateral dez
voltate.

(Agerpres)

Expoziţie omagială 
„Mărţişorul -  univers arghezian“

Cu prilejul împlinirii a 5 ani de 
la moartea lui Tudor Arghezi, la
fosta locuinţă a scriitorului de pe 
strada Mărţişor, din Bucureşti — lo
cul unde el a trăit şi a creat timp 
de peste 30 de ani — s-a deschis 
vineri, sub auspiciile Muzeului lite
raturii române, expoziţia omagială 
.Mărţişorul — univers arghezian“.

Cu acest prilej, figura ilustrului

reprezentant al literaturii române a 
fost evocată, în scurte cuvîntărl, de 
criticul Alexandru Oprea, directorul 
Muzeului literaturii române, scriito
rul Paul Anghel, publicistul Baruţu 
Arghezi şi actriţa Miţura Arghezi.

In încheiere, actori bucureşteni 
au oferit asistentei un recital liric 
arghezian.

Sesiunea Consiliului popular 
al municipiului Sibiu

Teri au avut loc lucrările sesiunii 
a X\T-a a Consiliului popular al 
municipiului Sibiu.

Alături de deputaţi şi un mare nu
măr de invitaţi — conducători de 
unităţi economice, instituţii, repre
zentanţi ai organizaţiilor de masă şl 
obşteşti — la lucrările sesiunii a par
ticipat tovarăşul inginer Traian Pe
tru, vicepreşedinte al Consiliului 
popular al judeţului Sibiu.

JVi punctul 1 din ordinea de zi, 
deputatul Hermann Schuster, vice
preşedinte al Consiliului popular al 
municipiului Sibiu, a prezentat o in
formare asupra modului cum au fost 
îndeţ Unite hotărîrile luate în sesiu
nile a XIII-a şi a XlV-a.

în continuare, tovarăşul Constantin 
Hocictă, secretarul Consiliului 
popular municipal, a informat sesiu
nea despre activitatea comisiilor de 
judecată pe semestrul I al anului 
cuient.

La ultimul punct al ordinii de zi, 
deputatul Dumitru Tâncou, vicepre
şedinte al Consiliului popular al mu
nicipiului Sibiu, a făcut o amplă pre
zentare a schiţei de sistematizare a 
municipiului Sibiu, etapa 1971—1985. 
finind cont de creşterea populaţiei,

dezvoltarea industriei, exigenţele spo
rite, specifice, ridicate de viaţa so- 
cial-culturală a Sibiului, schiţa pre
vede dezvoltări şi amplasamente co
respunzătoare.

In încheierea lucrărilor sesiunii, 
tovarăşul Aure] Cristea, prim-secretar 
al Comitetului municipal de partid, 
primarul municipiului, a supus la 
voit avizarea schiţei de sistematizare 
a municipiului Sibiu. în continuare, 
vorbitorul, apreciind interesul masei 
de cetăţeni — români, germani, ma
ghiari. — pentru dezvoltarea oraşului 
lor, exprimată cu prilejul prezentării 
expoziţiei cu variantele anterioare ale 
schiţei, valoroasele propuneri făcute 
in cadrul dezbaterilor, precum şi vo
tul in unanimitate in sesiune, a sub
liniat că toate acestea se înscriu pe 
marea listă de preocupări dedicate 
Conferinţei Naţionale a partidului, 
precum şi celei de-a 25-a aniversări 
a republicii. Apoi a adresat un cald 
apel către toate cadrele de speciali
tate, deputaţi — şi prin aceştia către 
toţi „cetăţenii care-şi iubesc oraşul“, 
de toate virstele, să contribuie la ma
rile transformări, la continua înfru
museţare şi modernizare a Sibiului, 
concretizată prin schiţa de sistemati
zare.

Vasele de cristal — o realizare a sticlarilor de la „Vltrometan" Mediaş 
■— se remarcă prin bogăţia de forme ale produselor de curtnd 

prezentate în unităţile comerciale specializate
Foto: HOBST BUCHFELNER

0 interesantă  
expoziţie de afişe

In cadrul unor tradiţionale acţiuni 
cu publicul (expoziţii ale artiştilor 
amatori pe tema „Pictura şi ecranul“, 
medalioane cinematografice, dezba
teri, expuneri pe marginea filmului) 
cinematograful „Arta“ a organizat 
expoziţia de litouri „Din realizările 
cinematografiei mondiale". Această 
expoziţie urmează altor manifestări 
asemănătoare între care cităm: „Ex
poziţia de fotografii din cinemato
grafia naţională“, „Expoziţia de li- 
touri ale filmelor româneşti“ etc.

Sint expuse aici litouri din realiză
rile studiourilor japoneze, franceze,

Î N S E M N A R E

italiene, americane, iugoslave, bulga
re, poloneze, ungare, româneşti, so
vietice Fără a urmări un pretins 
scop valoric, atmosfera creată de a- 
fişele expuse reuşeşte să-şi atingă 
ţelul, maliţios ascuns, acela de a cu
ceri.

Şi, într-adevăr, spectatorul este cu
cerit de la primii paşi făcuţi spre 
sala de spectacol. Urcînd scările, pri
mele afişe apărute în faţă ii sugerea
ză sălbăticia şi fascinaţia junglei a- 
fricane din filmul „Leul african“ (in 
regia lui Walt Disney), frumuseţea 
captivantă a insulelor Galapagos, în- 
frieeşătoarea luptă cu şarpele Ana
conda, imaginînd peisaje ale unei 
lumi a lecturilor de adolescenţă.

Ajuns în holul cinematografului, 
spectatorul străbate lumea plină de 
basme şi de real a filmului, istoria 
dramelor şi comediilor umanităţii, 
cîntecu] de dor, de luptă şi de pace, 
năzuinţa spre libertate, melancolia şi 
măreţia, forţa şi slăbiciunile omului.

Tematica fiecărui film este sur
prinsă în citeva linii şi culori care 
trezesc curiozitatea şi interesul — dar 
şi îneîntare.

Dincolo de afişe, sensibilitatea spec
tatorului descoperă drama unui Ma
yerling, mesajul adine uman din 
„Floarea soarelui“, cîntecul de liber
tate din „Călugăriţa“, intrigile din 
„Ultimul Samurai“ şi „Barbă roşie", 
epopeea prăbuşirii Imperiului Roman, 
originalitatea jocului lui Ingmar 
Bergman din „Fragii sălbatici“, con
strucţia inteligentă şi sensibilă a fil
mului „Anul trecut la Marienbad“, 
spinii cîntecului închinat frumuseţii 
din „Viridiana“.

Urmărind informarea şi atragerea 
publicului spre sălile de cinemato
graf, expoziţia se vădeşte a fi rodul 
unei munci pline de pasiune, realiza
rea Inteligentă a unor acţiuni de for
mare a amatorului de cinematograf.

P. LIGIA

Sportivi sibieni la München ION GANEA
Pe Ion Ganea, sportivul nr. 1 al 

Sibiului, care predoming de citiva 
ani ierarhia sSritorilor de la tram
bulină din ţară, l-am surprins, îm
preună cu antrenorul său, profeso
rul Norbert Hatzack, la agenţia 
TAROM din Sibiu, în aşteptarea 
plecării spre aeroport, de unde avea 
să decoleze pe ruta Sibiu — Bucu
reşti — Bolzano, localitatea italiană 
care avea să găzduiască ultima ma
re confruntare a săritorilor din Eu
ropa, înaintea „Miinchenului". Pen
tru cititorii ziarului nostru am soli
citat scurte declaraţii despre viito
rul concurs şi despre Olimpiadă.

N. HATZACK: .Cred că este pre

matur să inseraţi în ziar despre ple
carea la München. Mai Şutii avem 
de trecut un hop, concursul de la 
Bolzano, Ia care se adună toată 
„crema" săritorilor în apă din Eu
ropa şl chiar din alte continente.
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CONSEMNĂRI
Aşteptăm... 

dar pînă cînd?
Nu ştim cum întreprinderea de 

gospodărie orăşenească din Cisnă- 
die îşi onorează in general clienţii, 
dar cert este că nu întotdeauna 
prompt. Mărturie avem o confir
mare de comandă — am dori să 
fie unica — ce urma să fie exe
cutată în cursul lunii aprilie a.c.

Slnt de atunci trei luni şi imo
bilul cu nr. 561 din comuna Tăl- 
maciu se deteriorează continuu 
fiindcă defecţiunile survenite la 
instalaţiile sanitare nu s-au reme
diat la timp.

Responsabila blocului, tovarăşa 
’Ana Călin, a mai trimis între 
timp patru cereri şl a făcut ci
teva apeluri telefonice. De fiecare 
dată a fost invitată să aştepte. . .  
Locatarii blocului au aşteptat, dar 
nu şi igrasia care urcă mereu.

Ar fi cazul ca cei vizaţi să se 
grăbească înainte de a fi nevoiţi 
să demoleze zidurile umede.

ANCA SPATARU

!
„Vi-I reparăm într-o 

săptămînă, 
două, ...nouă!“

Gheorghe Ghişoiu din strada 
Sandu Aldea, nr. 10 Sibiu, salariat 
1» Uzina electrică, înainta in lu
na noiembrie 1971 o cerere către 
sectorul I al întreprinderii de 
locuinţe şi localuri pentru a i se 
repara acoperişul locuinţei. Cî- 
teva ţigle şl scocuri au fost smul
se de vlnt şi, cînd plouă, apa se

scurge In camera de locuit, chiar 
deasupra patului unde dorm cel 
doi copii ai familiei. Au urmat 
audienţe, promisiuni din partea 
I.h.h.-ului ş i . . .  ploi care au a- 
gravat situaţia. Spărtura s-a mă
rit. tavanul a început să muce- 
zească; parchetul e aproape pu
tred. Dacă situaţia se va menţi
ne, e foarte probabil ca cei doi 
copii să fie găşiţi în pivniţă. Nici 
a doua cerere, înregistrată cu nu
mărul 100/469, la 2 iunie 1972, nu 
a fost luată în seamă. „Cînd plo
uă — ne spunea tovarăşul Ghişo
iu — trebuie să lipsesc ori eu ori 
soţia de la serviciu pentru a pune 
vase, ca să protejăm bunurile. 
Altfel, găsim pantofii plutind prin 
cameră“. Ieşit din spital de citeva 
zile, In urma unei operaţii de ul
cer, Gheorghe Ghişoiu şi-a reînce
put pelerinajul la l.h.h., sectorul 
I. Pînă cînd? Pînă cînd sectorul 
I I.L.L. îşi va permite să nesoco
tească cererile şi sesizările oame
nilor muncii? Aşteptăm un răs
puns urgent din partea l.h.h. Si
biu!

VASILE MACOVICIUC

Neglijenţa (reavoinţa) 
se plăteşte...

Deşi este vorba tot de locuinţe 
proprietate de stat, şi tot de infil
trări de apă şi deci de degradări 
costisitoare, de această dată nu 
I.b.h. se face vinovată pentru 
neintervenţie promptă, ci unii lo
catari, care, prin neglijenţa lor 
(ca să nu-i spunem chiar rea- 
voinţă); au facilitat unele pagube 
nu numai la apartamentele ce le 
deţin, dar şi ale altora. Un aseme
nea caz ni-1 oferă apartamentul 
nr. 11, etajul II al blocului 14 din 
cartierul sibian Terezian, loeaţar 
Dumitru Gabor. Dar să relatăm 
faptele. . .

Prin 2—3 iulie, locatarul de la 
apartamentul nr. 7 (sub cel cu nr. 
11), observă o pată pe tavan. A 
crezut atunci că-i vorba de un 
simplu accident. Nu mare i-a fost 
mirarea cînd, după citeva zile pe
retele despărţitor de la sufragerie 
şl baie s-a udat complet. A în
ceput să cadă tencuiala. Intr-una 
din zile este apostrofat de veci
nul de la parter (apartamentul 
nr. 3). Acesta-i reproşa că a vă
ruit doar de o săptămînă, că i-au 
apărut unele pete de umezeală pe 
pereţi, că a cheltuit bani, a depus 
muncă şi acum . . .  împreună, cău- 
tind să elucideze misterul, consta
tă că apa curge de la vecinul lor, 
Dumitru Gabor. Ambii solicită in
tervenţia l.h.h. (sectorului din 
cartierul respectiv). In dimineaţa 
zilei de 12 iulie, cînd la faţa locu
lui se prezintă şeful sectorului şi 
Instalatorul, constată, nu fără stu
pefacţie, că o serie de instalaţii 
sanitare (conducte, chiuvete etc.) 
din apartamentul nr. 11 sínt de
gradate, sparte. Şi nu că n-ar mai 
fi rezistat, că le-ar fi trecut cum
va termenul de folosinţă! După 
starea în care se află instalaţiile 
sanitare se crede că distrugerea 
a fost provocată! Constatlnd că-i 
vorba în cel mai bun caz de o 
crasă neglijenţă a familiei lui 
D.G., reprezentanţii l.h.h.-ului 
i-au Întocmit acestuia o listă cu 
obiectele ce vor trebui cumpărate. 
In fine, pe cheltuiala locatarului 
se vor reface instalaţiile şi vor 
fi puse în stare bună de funcţio
nare.

Cine-i despăgubeşte însă pe lo
catarii celorlalte două apartamen
te degradate (nr. 7 şi 3)? Ar tre
bui ca tot D. Gabor să suporte 
cheltuielile de refacere şi pen
tru apartamentele vecinilor. Nu de 
alta dar ca să ştie că bunul sta
tului trebuie păstrat ca şl bunul 
personal.

Mai mult. Asupra unor aseme
nea elemente nepăsătoare, cum 
este şi cazul expus, se impun a 
fi luate şi alte măsuri, pînă la 
evacuarea acestora din apartamen
tele pe care le distrug.

(G.S.)

Este de fapt ultima confruntare îna
intea Jocurilor olimpice, apoi vom 
vedea..

ION GANEA: „Cred că are drep
tate tovarăşul profesor. Prea am fost 
eu ghinionist in ceea ce priveşte 
participarea la Olimpiadă. Cu patru 
ani in urmă, îndeplinisem baremul 
de participare, ba mai mult, am a- 
vut şi victorie asupra aceluia care

a devenit campion olimpic In Mexic, 
Dobias, şi totuşi, printr-o hotărîre 
a federaţiei de specialitate, not, să
ritorii. nu am făcut deplasarea. Cine 
ştie ce va mai fi şi de data aceasta."

Am urat profesorului şi sportivu
lui sibian, drum bun şi succes...

Iată o scurtă fişă biografică a 
Sportivului sibian.

A început să practice mai întîi 
înotul la vîrsta de 12 ani in cadrul 
Şcolii sportive de tineret de pe lin
gă fostul U.C.F.S. După un an, în 
1959, este luat de profesorul Hat- 
zack, cu care va cunoaşte consacra
rea atît pe plan naţional cît şi pe 
cel internaţional. De fapt, în perioa
da de 12 ani de cînd practică a- 
cest sport, şi a cucerit primul titlu 
de campion naţional la juniori (1960), 
Ion Ganea a pierdut doar trei titluri, 
unul la trambulină şi două la plat
formă; In rest a dominat, an de an, 
ierarhia săritorilor din ţară, iar de 
trei ani consecutiv (1970 — Ismir, 
1971 — Atena şi 1972 — Bucureşti) 
deţine titlul de dublu campion bal
canic.

In afara bazinului şi a trambulinei, 
Ganea este tehnician la uzina „In
dependenta“ Sibiu, un soţ ideal şi 
tată a doi copii, cărora le consacră 
tn exclusivitate puţinul său timp li
ber...

II.IE IONESCU

I

A

întreprinderea de trans
porturi auto Braşov I

.

cu sediul în str. Lungă nr. 160, !
ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS!

— doi revizori contabili sau revizor contabil J 
principal, jj

Condiţii de angajare conform Legii nr. 12/1971, |  
iar salarizarea conform H.C.M. 914/1968.

Activitatea se va desfăşura în judeţele Braşov,
1m u m  91 v -uv tfw w . (3

Concursul va avea loc în ziua de 25 iulie 1972, *
ora 12, la sediul întreprinderii. |

*
Informaţii suplimentare Ia serviciul personal | 

I.T.A. Braşov, str. Lungă nr. 160, telefon 1 17 02, in
I terior 6. I

. I . S .  U z in e le  t e x t i l e  C isn ăd ie
ANGAJEAZĂ URGENT:

— 1 remizier pentru automagazin.
Condiţiile sínt cele prevăzute de Legea nr 22/ 
1969.

Informaţii suplimentare la serviciul personal-învăţă-
mint.

•rr,T iS
■ itilirJ

s

I întreprinderea de indus- j 
Itrie locală ELCA Mediaş]
i str. Sadionului nr. 43,
I ANGAJEAZĂ:
m

■ — 8 strungari
*j — 2 frezori
•I — 3 rabotori
■j — 4 rectificatori,
ş Informaţii suplimentare la serviciul organizarea mun- 3 
jj cii, telefon 10 82.

, , , , , , „ , , , , , ^ , 7 . , , . ^ . . , , / . . . . . . , . , . . ............í .í ,T T ,l3

I?

T. A. P . L
ANGAJEAZĂ:

— 3 MOTOSCUTERIŞTI
— 1 RECEPŢIONER PENTRU VIN
— 2 MAGAZINERI
— 2 ACHIZITORI
— 5 BARMANI.

Doritorii se vor adresa la compartimentul personal 
din Sibiu, Piaţa Unirii nr. 4.

Fabrica „13 Decembrie' Sibiu
ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS:

— 1 şef serviciu mecanic şef
— 2 lăcătuşi mecanici, categoria 4—6
— 3 strungari, categoria 4—6.

încadrarea se va face conform Legii nr. 12/1971 şi 
H.C.M. 914/1968.

M I C A  P U B L I C I T A T E
,VlND Ford 69, tamponat. Sibiu, Progresului 8, vizibil orele 14—16.

3 Z I .. . azi. azi...
15 IULIE CINEMA

•  1835 — S-a născut medicul 
român A. S. Marcovici, întemeie
torul învăţămîntului de clinică 
medicală in România (m. 1886).

•  113 ani de la naşterea poe
tului D. Th. Neculuţă (m. 1904).

•  Se împlinesc 29 de ani de la 
moartea lui Eugen Lovinescu, cri
tic, istoric şi teoretician literar 
(n. 1881).

•  La 15 Iulie 1945 a apărut zia
rul „Apărarea Patriei* (Glasul 
Armatei).

•  1904 — A murit scriitorul 
Anton Cehov (n. 17. I. 1860).

SIBIU: PACEA; Robin Hood (ore
le 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 20,00, iar 
la ora 21,00 la Grădină); ARTA: 
Doamna şl vagabondul (orele 10,00;

12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20.30); TI
NERETULUI: Batalionul invizibil
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30;
18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE: Comoa
ra din Vadul Vechi (orele 10,00; 
14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Ultimul 
domiciliu cunoscut (orele 9,00; 11,15;

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme frumoasă şi călduroasă 
cu cerul temporar acoperit după- 
amiaza cînd, cu totul local, vor că
dea averse de ploaie. Vîntul va su
fla potrivit clin sectorul sud-estic. 
Minimele vor fi cuprinse între 12 
şi 15 grade, iar maximele vor oscila 
Intre 27 $1 29 grade, ^

14,00; 16,30, 19,00; 21,15); TINERE
TULUI: Duminică la ora 6 (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30).

CISNĂDIE: POPULAR: Micul scăl- 
dător (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 
20 .00 ) .

AGNITA: 8 MAI: Pentru că se 
Iubesc (orele 10,00; 16,00 şi 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Astă seară dansăm în familie (orele 
18.00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Patricia şi muzica
(oielp 18,00 şi 20.00).

BAZNA-BÄI: Un amanet ciudat (o- 
rele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST« 
Această femeie (orele 18,00 şi 20,00).

TELEVIZIUNE

Cadru din filmul ,Un amanet ciudat“, care rulează la cinematograful din
Bazna-Băl

9,00 Deschiderea emisiunii de di
mineaţă. Telex. 9,05 Biblioteca pentru 
toţi (reluare). 9,50 De vorbă cu aos- 
podinele. 10,05 Teleenciclopedia (re
luare). 10,50 Ancheta Tv.: Cit costă 
si cit valorează cercetarea Ireluarel. 
11,25 Revista literară Tv. (reluare).
11.55 Emisiune de divertisment: „tu
na si trei bani fumate“ (reluare — I). 
12,35 Teleiurnal. 16,30 Deschiderea 
emisiunii de după-amiaza. Emisiune 
tn limba cermană. 18,15 Ritm, tine
reţe. dans. 19,00 Tara de imn. Emi
siune de versuri. 19.15 Publicitate. 
19,20 i 001 de seri. Í9.30 Telejurnal.
20.00 Raportăm Conferinţei Nationale 
a partidului. Oameni si fapte din ma
rea întrecere. 20,15 Teleenctciouedia.
21.00 Film serial: „Schulmeister“ VI: 
„Conspiraţia „Mailet“ (ultimul eptsod).
21.55 Teledlvertisment- Marea noas
tră vedetă: Marea. 22,50 Teleiurnal.
23.00 „Intr-o seară de vară . . . “. An
gela Moldovan, Florentina Szatmarv. 
Lucian Becar, Vasile Pop si-au dat 
tnttlnire într-un program de romanţe 
realizat de Ion Filip,
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In cinstea Conferinţei Naţionale a P. C. R„
şi a celei de a 25-a aniversări a republicii

Noi impulsuri 
cercetării

tehnico - industriale
Ia contextul creşterii prestigioase 

a rolului pe care cercetarea ştiin
ţifici îl capătă in dezvoltarea mul
tilaterală a economiei şi societăţii 
contemporane, cincinalul 1971—1975 
precizează coordonatele de amplă 
dezvoltare a cercetării tehnico-indus- 
triale in tara noastră.

Principalele direcţii de materiali
zare a eforturilor de cercetare iin 
industrie, duc la cristalizarea unor 
teme de maximă importanţă, ca: lăr
girea gamei de materii prime şi ma
teriale utilizate — o dată cu superi
oara lor valorificare; elaborarea de 
noi procedee tehnologice — conco
mitent eu perfecţionarea tehnologii
lor existente; reducerea importurilor 
de tot felul — cu accent pe redu
cerea importului de licenţe, docu
mentaţii etc., toate tinzînd către a- 
celaşi permanent şi unic tel care 
este creşterea productivităţii muncii.

Obiectivele ce decurg din temele 
de cercetare enunţate mai sus la: 
ameliorarea parametrilor calitativi şi 
diversificarea producţiei, reducerea 
cheltuielilor de producţie, o raţio
nală utilizare a fondurilor — îndeo
sebi privind investiţiile, toate avind 
drept corolar comun aceeaşi creştere 
a productivităţii.

Industria construcţiei de maşini se 
menţine prin importanta care pe 
drept cuvint i se acordă — printre 
ramurile „de vîrf“ ale economiei na
tionale, fapt ce face să i se afecteze 
23 la sută din totalul fondurilor des
tinate cercetării industriale.

La uzina „Independenta“ preocu
pările cu caracter de „cercetare teh- 
nico-industrială* sínt multiple şi an
trenează în activităţi specifice majo
ritatea serviciilor de profil. în cele 
ce urmează mi-am propus să pre
zint citeva din direcţiile spre care 
sínt îndreptate preocupările specia
liştilor. Sectorul metalurgic de exem
plu se preocupă intens de introdu
cerea unor noi metode, procedee şi 
tehnologii de turnare ocazionate şi 
de apropiata intrare in funcţiune a 
noii turnătorii. Astfel, turnarea con
tinuă se aplică în obţinerea unor re
pere ale ciocanului perforator C.P.90, 
dar concomitent se fac experimentări 
in vederea extinderii aceleiaşi teh
nologii moderne de turnare şi la 
unele repere ale cuptoarelor de tra
tamente termice (conducte).

In cadrul sectorului comstructor-şef 
munca de cercetare este îndreptată 
in direcţia unor reduceri privind co
eficienţii de siguranţă luaţi în cal
culele constructive, aşa fel incit ga
baritele şi — respectiv — consumu
rile de materiale pentru produsele 
de pondere să tindă către minimum 
posibil. Se remarcă de asemenea ini
ţiativele în domeniul tribologiei (fre
care, uzură, ungere) — prin înlocui
rea de rulmenţi şi utilizarea de ma
teriale autolubrifiante (bucşe sinte- 
rizate).

Teme specifice de cercetare sínt 
abordate şi de către serviciile teh
nice. Este de-ajuns să amintim apro
fundarea unor tehnologii noi, impuse 
de completa asimilare în producţie 
a produsului executat în licenţă 
C.P.90. Prin activităţi de cercetare 
se urmăresc reduceri la importurile 
de materiale precum şi posibilităţi 
de dezvoltare a licenţei. O tehnolo
gie de fabricaţie corespunzătoare, 
prin adoptarea unor procedee cît 
mai rentabile fată de parcul de ma- ‘ 
şini, instalata şi echipamente exis
tente — iată obiectivul final vizind 
creşterea productivităţii.

Laboratorul fizico-chimic a iniţiat 
ample cercetări, ajungindu-se în 
final la utilizarea corindonuiui pen
tru reperele intens solicitate la im- 
pact-frecaxe ale maşinii de sablat. 
Tot aci utilizarea maselor plastice 
se situează in centrul unor activităţi

de cercetare care tind să înlocuiască 
metalul şi lemnul atit ta produse cît 
şi la ambalaje.

Totodată sínt continuate cercetă
rile privind sudarea unor oţeluri cu 
granulaţie fină utilizate la conduc
tele forţate cît şi stabilirea tehnolo
giei sudării oţelurilor înalt aliate 
pentru produse de cazangerie. în 
acest sens compartimentul sudor-şef 
dispune de un laborator-atelier, in
tens folosit şi exploatat cu concur
sul unor specialişti de înaltă califi
care.

Din cele susmenţionate rezultă că 
la uzina „Independenta" sînt iniţiate 
şi se desfăşoară activităţi specifice 
de cercetare — îndeosebi legate de
noile tehnologii de producţie, prin 
introducerea cărora rentabilitatea o- 
peraţiilor, a proceselor poate să 
crească.

Asigurîndu-şi condiţii superioare 
de organizare, încadrare şi dotare, 
în uzina noastră, extinderea activi
tăţilor de cercetare va contribui ne
mijlocit la ridicarea întregii activităţi 
pe o treaptă superioară a eficienţei. 
Precizîndu-se clar coordonatele si 
obiectivele dezvoltării în cincinal — 
cercetarea tehnico-industrială se poa
te dovedi factorul determinant în în
deplinirea planului cincinal în patru 
ani şi jumătate.

ION MARINESCU, 
de la Cabinetul tehnic al 
uzinei „Independenţa* Sibiu

Cîmp larg de aplicare mişcării 
tehnice de masă

(Urmare din pag. I)

Uzată de muncitorii 
Ştefan Nagy, Wilhelm 
Kraft şi loan Krauss, 
sistemul de avertiza
re şi alarmare reali
zat de muncitorii Ar
thur Wofgang, An
drei Eitel, Petru Gus-

teianu şi loan Fodor 
etc,

Desigur, în fabrică 
sínt încă multe pro
bleme care se cer a 
fi soluţionate. Dar a- 
tunci cînd mişcarea 
tehnică de masă este 
o puternică forţă de 
îmbunătăţire con

tinuă a procesului 
muncii, cînd întregul 
colectiv este preocu
pat de îmbunătăţirea 
tehnologiilor şi para
metrilor maşinilor şi 
utilajelor, aşa cum 
este la „Vitrometan*, 
rezultatul nu poate fi 
altul decit ceil dorit.

Iniţiativă în sprijinul 
reducerii preţului de cost 
al transportului feroviar

Aflată sub semnul măreţelor eve
nimente din viaţa poporului şi a ţării, 
marea întrecere care a cuprins co
lectivele de muncă din industrie îşi 
relevă zilnic disponibilităţile mobili
zatoare Prin intermediul Inginerului 
losif Albu, şeful Depoului C.F.R. Si
biu, sîntem In posesia unor informaţii 
care demonstrează puterea exemplu
lui personal, larga adeziune de care 
Iniţiativele valoroase se bucură în 
rtndul muncitorilor de aici. Iată, pe 
scurt, despre ce este vorba.

In ziua de 22 a lunii trecute, ani
maţi de dorinţa fierbinte de a con
tribui, în cinstea Conferinţei Naţio
nale e partidului, ia reducerea preţu
lui de cost al transportului feroviar, 
mecanicul de locomotivă Petru Bojan 
şi ajutorul său, Aurel Dobrin, s-au 
angajat să remorcheze, pe ruta Sibiu 
— Braşov — Sibiu un tren, în timpul 
lor fiber şt, ceea ce e important, cu 
combustibil economist.

Ceea ce a urmat după această is
pravă a fost de-a dreptul entuzias- 
mant. Exemplul celor doi comunişti

a fost urmat fără rezerve de un nu
măr dc 15 mecanici de locomotivă şi 
6 ajutori de mecanici. Inserăm, din
tre aceştia, pe mecanicii Ştefan Ni- 
colae, Vasile Neamţu II, loan Pătraş- 
cu, Constantin Raicea şi Hie Aleman, 
şi dintre ajutorii de mecanici pe Tra- 
ian Ungureanu, loan Vasile III şi 
Petru Pitaru. Trenurile remorcate, cu 
combustibil economisit şi in timpul 
liber, pe diferite secţii de remorcare, 
de către mecanicii şi ajutorii de me
canici de la depoul sibian au însu
mat o economie la preţul de cost 
in valoare de 16 804 lei.

Importantele economii la preţul de 
cost şl la combustibili realizate de
către oamenii de pe locomotive n-au 
trecut indiferente pe lingă inimile 
celor ce alcătuiesc personalul de în
treţinere al atelierului. Avîntaţi în 
ma. ea întrecere ei s-au angajat, la 
rîtvdul lor, să efectueze, pînă la Con
ferinţa Naţională a partidului, o re
paraţie, cu ocazia spălării, la o loco
motivă, cu material economisit, în
valoare de 4 862 lei, Iar echipele

complexe să execute 4 reparaţii la 
15 zile la locomotivele Diesel electrice, 
cu material economisit, in valoare de 
8 680 lei. Şi cuvintele s-au transfor
mat repede în faptă. Astfel, echipa 
complexă condusă de comunistul Mir- 
cea Vlad a executat pînă în prezent 
2 reparaţii la 15 zile cu material eco
nomisit, în valoare de 4 340 lei, cele 
conduse de Nicoiae Fintină, şi Ni- 
colae Moraru cîte o reparaţie. Fina
lizarea tuturor acestor acţiuni, expre
sie vie a hărniciei şl a înaltei con
ştiinţe patriotice ce caracterizează 
profilul moral al acestui colectiv de 
muncă se reflectă în obţinerea unor 
economii totale la preţul de cost în 
valoare de 30 346 lei. Un succes de 
prestigiu, închinat de către ceferiştii 
de la Depoul Sibiu, Conferinţei NaţlO' 
nale a partidului. El vine încă o da, 
tă să confirme valoarea acestui av 
lectiv, bunele aprecieri de care s-a 
bucurat dintotdeauna munca şi rezul
tatele acestor oameni.

I.S.

La C.A.P. Ghijjasa de Sus

j Pentru încheierea grabnica 
i a recoltării orzului

Fiecare oră bună 
I de lucru în cîmp să j 
I fie intens folosită! 1

Instalaţii moderne de preîncălzirea aerului la furnale la U.M.M.N. Copşa Mică
Foto: HORST BUCHFELNER

Pe urmele materialelor publicate
m In urma apariţiei materialului 

„De ce nu pătrunde presa la nive
lul cerinţelor actuale?' Direcţia ju
deţeană de poştă şi telecomunicaţii 
Sibiu ne răspunde că s-au luat mă
suri pentru a se distribui abona
mentele la presă şi in zilele de du
minică.

In acest sens s-a stabilit ca în
dată ce presa soseşte în Autogara 
Mediaş să fie distribuită „din mers“ 
fără o preluare prealabilă. In felul 
acesta prima unitate de desfacere 
primeşte ziarele după 10’ de la so
sirea lor In localitate.

Aplicîndu-se acest procedeu, unul 
din cele mai moderne, sperăm că 
abonaţii vor fi pe deplin mulţumiţi.

•  Consiliul popular al municipiului 
Sibiu ne aduce Ia cunoştinţă că cele 
sesizate în materialul „Atenţie e- 
diili", apărut în ziarul nostru nr. 1321 
privind păstrarea curăţeniei în zona 
gării sínt întrutotul reale.

Inspecţia judeţeană sanitară Sibiu 
şi serviciul gospodărie al Consiliu

lui popular municipal, care au între
prins controlul, au luat şi măsurile 
de sancţionare pentru cei ce se fac 
vinovaţi de depozitarea ambalaje
lor in stradă, aruncarea reziduurilor 
Ia voia intîmplării şi neridicarea lor 
la timpul potrivit.

•  Materialul „Casa mea", apărut 
in ziarul nostru nr. 1270 a fost pre
lucrat în colectivul de conducere al 
Spitalului unificat municipal Mediaş.

Relatările făcute de autor au fost 
absolut reale. Pentru remedierile cu
venite s-a hotărft:

— zugrăvirea sălilor de aşteptare;
— înlocuirea materialelor educati

ve şi expunerea lor la locul potrivit;
—■ umanizarea interioarelor de ac

ces public etc.
Intrucît termenul a fost de mult 

expirat, sperăm că promisiunile fă
cute au fost respectate iar pacienţii 
medieşeni nu mai sínt deranjaţi de 
aspectul dezolant al sălilor de aş
teptare.

V. ŞERB

Ţăranii cooperatori, mecaniza
torii. lucrătorii din întreprinderile 
agricole de stat depun în aceste 
zile eforturi susţinute pentru a 
strînge cit mai repede şi fără 
pierderi noua recoltă de cereale 
păioase. In numeroase unităţi se
cerişul orzului s-a încheiat sau se 
execută pe ultimele suprafeţe. Din 
datele centralizate Ia Direcţia ge
nerală judeţeană a agriculturii 
rezultă că pînă la dala dc 
14 iulie a.c., orzul a fost recoltat, 
în întreprinderile agricole de stat 
de pe 61 la sută din suprafaţă, iar 
în cooperativele agricole, de P' 53 
la sută.

Remarcăm organizarea exempla
ră a activităţii, utilizarea tuturor 
forţelor şi mijloacelor la întreaga 
lor capacitate în cooperativele a- 
gricole din Alma, Apoldu de Sus, 
Avrig. Boian, Ighişul Nou. Miercu
rea Sibiului, Micăsasa, Ruşi şi 
altele în care secerişul orzului s-a 
încheiat. Stadiul avansat de coa- 

, cere a lanurilor a determinat in- 
J tensificarea ritmului de lucru în 
\  majoritatea fermelor şi brigăzilor, 
h Ca urmare, secerişul orzului se 
I  află intr-un stadiu avansat şi în 
S întreprinderile agricole de stat 
ţ  Slimnic şi Şura Mică, precum şi 
S în cooperativele agricole din A- 
I  xente Sever, Amnaş, Broştcni, 
\  I.udoş, Singătin, Şeica Mică, unde 

se lucrează la recoltatul ultimelor 
\  suprafeţe.
I In unele unităţi însă se intirzie 
y cu totul nejustificat Începerea se
jt eerişului, iar în altele ritmul de 
 ̂ lucru este total ncsatisfăcător. De

a r  i

exemplu în cooperativele agricole S 
din Aciliu, Alţina, Arpaşu de Jos, ţ  
Bruiu, Cisnădioara, Ghijasa de S 
Sus, Merghindeal, Nocrich, Noul  ̂
Român, Retiş, Scoreiu, Şura Mare, S 
Săcel, Vărd practic încă nu s-a ţ  
început recoltatul orzului. Au e- s 
xistat, evident, şi situaţii In care j  
lanurile s-au copt mai tîrziu.  ̂
Totuşi, acest lucru nu explică în
târzierea începerii recoltării cu 
atit mai mult cu cît in unităţi în
vecinate se lucrează intens. Neco
respunzător se desfăşoară această 
lucrare şi în fermele I.A.S. Agnita 
unde s-a recoltat orzul de pe nu
mai 24 la sută din suprafaţă, Iar 
în ale I.A.S. Ruja de pe 30 la sută, x 
ceea ce denotă o insuficientă preo- * 
cupnre a factorilor de răspundere  ̂
pentru mobilizarea tuturor forţe- * 
lor la lucru. S

Este necesar să fia luate măsuri ţ  
pentru impulsionarea lucrărilor In |  
toate unităţile, să se acorde o mai V 
mare atenţie folosirii la întreaga jj 
lor capacitate a combinelor şl a S 
celorlalte maşini şi utilaje. Acolo U 
unde holda este căzută, să fie mo- < 
biiizate forţele manuale cu coase- î  
le şi secerile pentru ca orzul să Í 
fio recoltat şi depozitat în timpul Jl 
cel mai scurt. Măsuri eficiente ie 
impun şi pe linia organizării 
transportului în bazele de recepţie  ̂
a obligaţiilor faţă de stat, consl- |
derîndu-se această acţiune ca <* 
înaltă îndatorire patriotică a tutu- 
ror cooperatorilor din judeţul nos
tru.

Unităţile care nu slnt cuprinsa
în grafic, nu au in cultură orz.

i
iS!
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SITUAŢIA 
recoltării orzului în I.A.S. şi C.A.P. 

la data de 14 iulie 1972

Cititorii sesizează
De ce numai 
în alte oraşe ?

Un grup de cititoare îşi exprimă 
nemulţumirea că din Sibiu nu-şi pot 
procura brioşi şi crochete, care cînd- 
va se găseau din abundenţă. în ace
laşi timp ne informează că în mal 
multe oraşe din ţară, amintite fiind: 
Clujul, Timişoara, Braşov, Oradea 
ş.a. se găsesc foarte multe semipre- 
parate cum ar fi: foi de plăcintă, co* 
şuleţe pentru işlere şi indiene etc.

Se întreabă, şi pe bună dreptate, 
de ce în Sibiu nu ia nimeni aseme
nea iniţiative? Referirile sínt de fapt 
directe, pentru I.A.P.L. .Cofetarul* 
şi .Gospodina*.

Rămîne de văzut cine va lua ini
ţiativa. Aşteptăm un start fructuos.

Ce facem 
cu biletele?

Oamenilor cărora le place cură
ţenia, vor ca după expirarea bile
telor de autobuz să Ie depoziteze. 
De cele mai multe ori nu au unde. 
Nu toate autobuzele sínt dotate cu 
acele mici coşuleţe metalice şi dacă 
din întimplare există, sínt sparte. In 
afară de aceasta, nici in staţiile de 
autobuz cum sínt in special cele de 
pe traseele mărginaşe (Ţiglarilor, 
Cîmpului, Poplăcii, Lupeni etc.), nu 
sínt plantate coşuri. Deci, neglijenţa 
porneşte tocmai de la cei ce au in 
grijă curăţenia oraşului. Soluţia e

simplă: at» I.T.S. cît şi I.G.S. tre
buie să creeze condiţiile necesare 
pentru întreţinerea curăţeniei oraşu
lui,

împotriva 
norilor de praf

Un mare număr de cititori (prin
tre care Sili Heinrich-Păcurariu, Va
sile Cherăţoiu, Ileana Stoica şi alţii) 
sínt nemulţumiţi de felul în care se 
păstrează curăţenia în Sibiu. Ni se 
semnalează faptul că oraşul de sus 
este mai bine întreţinut decit cel de 
jos. Străzile sínt măturate cu grijă 
şi spălate, pe cînd în oraşul de jos, 
chiar şi arterele cu o circulaţie in
tensă sínt neglijate. Lasă încă mult 
de dorit zona pieţii Cibinului, pasa- 
giile scărilor, str. Faurului şi stră
zile din jur. parcul din fata gării şi 
multe altele.

In zilele de arşiţă, ne scriu alţi 
cititori, am dori ca străzile Cîmpu
lui, Moara de scoarţă etc. —  intens 
circulate — să fie stropite cel puţin 
de două ori pe zi fiindcă norii de 
praf sínt din ce în ce mai denşi.„

ANCA SPÄTARU

Alma 100“/,
Apoldu de Sus 100"/,
Avrig 100V.
Boian 100V.
Buia 100V.
Ighişul Nou 100V«
Mediaş lOOVi
Miercurea

Sibiului mo*/.
Micăsasa 100V.
Poplaca 100°/«
Presaca 100V«
Ruşi 100V.
Şeica Mică 94»/.
I.A.S. Slimnic 90*/.
Broşteni 89»/,
Singătin 89V.
Ludoş 88*/»
Şaroşu pe Tîrnave 88’/. 
I.A.S. Şura Mică 86V* 
Axcnte Sever 86V«
Moşna 83"/,
Laslca 82»/.

Amnaş
Bazna
Şeica Mare
Alămor
Hoghilag
Şoroştin
Ocna Sibiului
Racoviţa
I.A.S.

Dumbrăveni 
Ighişul Vechi 
Slimnic
Apoldu de )os
Sibiu
Aţei
Bratciu
Dirlos
Blăjel
Gusu
I.A.S Dealul 

Ocnei 
Armeni 
Păuca 
Agnita 
Orlat
Valea Viilor 
Velţ

80"/, 
77»/. 
76*/, 
75V. 
75»/. 
75»/. 
7IV» 
70»/,

66»/,
66*/,
66'/.
65»/,
62»/,
61»/,
61”/,
61»/,
60»/,
60»/,

58»/,
57»/,
57»/,
53»/.
53»/.
52»/,
50»/,

Boqatu Român I
Loamneş
Tlrnava
Stejerişul
Mâlîncrav
Săcădate
Vurpăr
Cornătel
Pelisor
Roşia
Răvăsel
I.A.S. Rula
Şelimbăr
Sura Mică
Hosman
Mihailéül
DobircaI.A.S. Aqnita
Biertan
Tălmaciu
Noiştat
Chlrpăr
Marpod
Btrqhis
Aciliu
Alttna
Arpaşu de Jo* 
Bruiu
Cisnădioara
Ghliasa de Suă
Merqhindeal
Nocrich
Noul Român
Retis
Săcel
Scoreiu
Sura Mare
Vărd

46'/»
46»'. 
43» 
40" . 
35»/„ 
35»/, 
35»/, 
34"/. 
33»/. 
33»’. 
33»/, 
30»', 
30»/, 
29»/, 
28»', 
28»', 
27" . 
24"'. 
20"'« 
20»/, 
16»/. 
15»/, 
14»/, 
11»', O»/, 
O»/, o»/, 
0*', 
o»/, 
o»/, 
o»/, 
o»/,
8Vo
ov.
o»/,
o»/,
o»/.
o»/.

.. . . .. . .  "m

mntaşe Avansate Rămase
Peste Între 50 şi 80 în urmă80 la sută la sută Sub 50 la sută

î n  î n t r e c e r e a  p a t r io t ic ă  a  c o m u n e lo r :

Cum s-a ajuns la producţie-record de lapte
De citeva luni de zile coope

rativa agricolă din Ghijasa de Sus 
şe înscrie în fruntea listei în pri
vinţa producţiei de lapte pe cap 
de vacă furajată. Zilnic aici se 
realizează cca 9 litri lapte de la 
fiecare vacă aflată în şeptel. Bri
gadierul zootehnic Nicoiae Bela 
afirmă că pînă Ia data de 20— 
25 septembrie a.c. unitatea îşi va 
îndeplini sarcina anuală în pri
vinţa livrării de lapte de vacă, 
urmînd ca intreaga cantitate ce 
şe va obţine din 25 septembrie 
pînă la sftrşitul anului să consti
tuie producţie suplimentară. Pînă 
la data de 10 iulie a.c. Indicato
rul anual planificat al produc
ţiei marfă a fost îndeplinit în 
proporţie de 76 la sută. Deci, 
dacă avem in vedere ritmul aces
tei realizări, ajungem la conclu
zia că încă din iulie zootehniştii 
din Ghijasa de Sus lucrează în 
contul lunii octombrie!

Trebuie să recunoaştem că, 
prin această prismă privind lu

crurile, cooperatorii de aici au 
motive temeinice de mândrie şi 
satisfacţie. Să intrăm în amănun
tele eeonomico-organizatorice ca
re au determinat obţinerea unor 
asemenea rezultate. In primul 
rînd, aflăm că în cadrul măsurilor 
întreprinse de organele agricole 
judeţene în privinţa profilării şi 
specializării producţiei animaliere, 
la Ghijasa de Sus se conturase 
ideea înfiinţării şi dezvoltării u- 
nei îngrăşătorii de tineret taurin. 
In primăvară această hotărîre 
părea singura de mare eficienţă, 
în consecinţă, grajdurile de bo
vine au fost populate ou tineret 
taurin. Ce se întîmplă Insă cu 
efectivele de vaci pentru lapte? 
.Mergem pe lichidarea acestora“, 
suna hotărîrea. Totuşi, au fost 
menţinute pe producţie 60 din 
cele 180 vaci existente. Bineîn
ţeles, nu fost reţinute exempla
rele cele mai productive, de ran
dament.

Această primă selecţie — for
tuită — a facilitat şi primele suc
cese de eficienţă economică. Pînă 
în prezent au fost obţinuţi 57 
viţei, urmînd ca în septembrie şi 
octombrie să se „rotunjească“ 
efectivul de viţei la 60. Adică 
se va realiza un procent de na
talitate de 100 la sută.

Acum efectivul de vad cu lapte 
se află in tabăra de vară din 
„Lăcurele“, in îngrijirea a 6 zoo- 
tehnişti de frunte. Oameni ea 
Teodor Herciu-Sava, Teodor 
Stanciu, Ion H. Oprean, Roman 
Herciu-Sora şi alţii lucrează în 
zootehnie de 10—12 ani, aşa Incit 
au o mare experienţă în îngriji
rea animalelor. Nu apar deci în- 
timplătoare actualele succese. Pă
şunea fertilizată cu azotoase asi
gură acum o producţie bună de 
masă verde.

Aceiaşi brigadier zootehnic, a- 
flat de 7 ani la conducerea sec
torului apreciază insă că viitorul

aparţine to t. . .  profilării. Dar tn- 
grăşătoria de tineret taurin nu ar 
avea şanse de reuşită deosebită. 
Grajdurile existente ar trebui a- 
menajate in scopul unor noi func- 
tionaUtăţi. De aceea, revenirea la 
producţia de lapte de vacă — 
spune brigadierul — ar fi e mă
sură realistă. Un efectiv de 100 
vaci pentru lapte ar avea condiţii 
ideale pentru a da producţie e 
ficientă. Alături de acestea — 
2 500 ovine.

Este de competenţa organizaţiei 
de bază, a întregului colectiv de 
a stabili orientarea de viitor a e- 
conomiei unităţii şi de a mobiliza 
întreaga capacitate creatoare pen
tru oa în toate sectoarele de acti
vitate să se obţină rezultate din 
ce in ce mai bune, făcind din 
realizările de azi baze sigure pen
tru succesele viitoare.

GH. VALEANU

Modernizarea in prim plan
In ampla şi entuziasta întrecere 

patriotică ce prefaţează un eve
niment istoric de o deosebită În
semnătate politică — Conferinţa 
Naţională a P.C.R., toate locali
tăţile judeţului Sibiu înscriu în 
aceste zile realizări însemnate pe 
linia înfrumuseţării edilitai-gos- 
podăreşti. Alături de constructorii 
propriu-zişi, majoritatea cetăţeni
lor, tineri şi vlrstnici, participă 
cu elan, cu lopata în mină, la 
înfrumuseţarea circumscripţiei e- 
lectorale în care trăiesc, la crea
rea unor obiective noi. Zilele tre
cute am vizitat două dintre co
munele judeţului nostru, Arpaşu 
de Jos şi Cîrţa, comune ancorate 
puternic in afirmarea lor pe li
nia urbanizării, a creşterii rolului 
lor de centre civice.

*
In ansamblul măsurilor de dez

voltare a funcţiunilor comu
nei Arpaşu de Jos, edilii 
locali, respectiv consiliul 
popular, puternic sprijinit de ma
joritatea cetăţenilor, a trecut cu 
hotărîre la sistematizarea locali
tăţii, poartă de intrare din par
tea de sud-est a judeţului nostru. 
Pe Ungă obiectivele ce s-au rea
lizat in anii trecuţii clădirea 
P.T.T.R., spaţiile varzi amenajate, 
casele, pol precum şi alte con

strucţii de interes utifitar-cetăţe- 
nesc, s-au adăugat azi altele. Ast
fel, în comuna de reşedinţă, zil
nic, zeci de cetăţeni participă la 
extinderea localului şcolii exis
tente cu încă citeva săli de clasă, 
pentru ca fiii lor să poată învăţa 
In noul an şcolar în condiţii op
time. In stadiul de proiect se a- 
flă şi noul cămin cultural care 
în viitorul apropiat va înfrumu
seţa salba de instituţii a comunei. 
Pînă atunci edilii locali se preo
cupă intens de procurarea mate
rialelor de construcţii, de pregă
tirea Începerii lucrărilor. în sta
diu „de roşu“ se află remiza 
P.C.I. şi noua grădiniţă pentru 
copiii cooperatorilor din Noul Ro
mân, sat aparţinător comunei Ar
paşu de Jos. Se continuă, de ase
menea, construirea de trotuare 
betonate. Pînă acum din planul 
anual prevăzut s-au construit 
1 300 metri pătraţi, iar circa 20 000 
metri pătraţi de străzi au cunos
cut amenajări radicale, prin îm- 
pietruiri, construcţii de podeţe, 
şanţuri pentru scurgerea apelor 
pluviale etc.

După cum ne declara tovară
şul Dumitru Munteanu, secretarul 
Consiliului popular, pînă la 1 sep
tembrie a c., dată cînd se va în
cheia bilanţul întrecerii patriotice

intre comune, Ar pa şui de Jos va 
realiza toate obiectivele stabilite 
de adunarea generală a obştei.

*
Cîrţa, comună de tip mijlociu, 

după cum le place localnicilor 
s-o spună, se află şi ea pe linia 
modernizării edilitar-gospodăreşti. 
Din tabloul realizărilor înfăţişat 
de primarul comunei, Gheorghe 
Mihu reţinem construcţia dispen
sarului uman, o realizare de mare 
importanţă pentru locuitorii celor 
două sate — Cîrţa şi Poeniţa. 
Antrenînd o mare parte dintre 
cetăţeni la întrecerea patriotică, 
aceştia au participat la ridicarea 
construcţiei dispensarului uman, 
la cele două remize P.G.I., a po
deţelor, la repararea străzilor şi 
la împietruirea drumului ce lea
gă satele Noul Român de Poeniţa.

Dar pentru că primarul comu
nei n-a uitat să scoată în evi
denţă pe cei care au fost în frun
tea acţiunilor, ne facem şi noi 
o datorie de a aşeza la Ioc da 
cinste numele celor ce urmează. 
Este vorba de Mihai Schenker, 
loan Şamu şi Nicoiae Tutor,; 
deputaţi, precum şi Nicodin Coli 
ceru, Vgleriu Isacu, loan Welter, 
Teodor Oana şi Paul Schneider,

I» tflSTß*;

I
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SESIUNEA 
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* Geneva 14 (Agerpres). — In ca
drul celei de-a 53-a sesiuni a Con
siliului Economic şi Social al O.N.U, 
(E.C.O.S.O.C.), care îşi continuă lu
crările Ia Geneva, la punctul „Dez
voltarea Industrială" a luat cuvîn- 
t.ul reprezentantul român Nicolae 
Dinu.

Subliniind interesul pe care tara 
noastră îl m.'»nifeslă faţă de activi
tăţile O.N.U. în domeniul promo
vării dezvoltării industriale, vorbitu
lu i a menţionat că acest interes de
rivă din faptul că România a pus 
Si pune in centrul politicii sale e- 
< onomice dezvoltarea industrială. 
Experienţa României demonstrează 
fă pentru o ţară cu o economie în 
curs de dezvoltare, industrializarea 
reprezintă un puternic factor dina
mizator pentru toate ramurile eco
nomiei nationale.

Vorbitorul a subliniat apoi nece
sitatea unei strînse cooperări între 
O.N.U.D.I. si programul Naţiunilor 
Unite pentru dezvoltare (P.N.U.D.), 
două organizaţii din sistemul O.N.U. 
unite deja prin scopul lor comun — 
dezvoltarea.

Abordind problema cooperării din
tre O.N.U.D.I. şi ţara noastră, vorbi
torul a relevat importanţa creării la 
Bucureşti a Biroului centrului co
mun O.N.U.D.I.—România în dome
niul industriilor chimice şi petro
chimice. A exprimat, totodată, spe
ranţa că asemenea forme noi de coo
perare ar putea servi ca exemplu 
şi pentru alte ţâri.

Aniversarea Zilei 
Naţionale a Franţei

Tari» 14 ’ (Agerpres). — Poporul 
francez a sărbătorit vineri, 14 iulie, 
Eiua sa Naţională ~~ împlinirea a 
.4 33 de ani de la căderea Bastiliei. 
în cadrul manifestărilor organizate 
cu acest prilej, la Paris a avut loc, 
pe marelé bulevard Champs Elisees, 
o  paradă militară. în tribuna oficială 
*-au aflat preşedintele Georges Pom
pidou, primul ministru, Pierre Mess- 
ro*r, ceilalţi membri ai cabinetului, 
numeroase alta oficiaStăti.

Manifestări desfăşurate 
cu prilejui

„Săptămînii Mării Baltice“
Berlin 14 (Agerpres). — Forumul 

tineretului, conferinţa internaţională 
a femeilor şi al 14-lea seminar in
ternational al pedagogilor — mani
festări desfăşurate în cadrul „Săptă
mînii Mării Baltice" de la Rostock 
(R.D. Germană), şi-au încheiat lu
crările.

In declaraţiile adoptate, relevă a- 
genţia A.D.N., participanţii se pro
nunţă pentru începerea neintîrziată 
a pregătirilor multilaterale ale con
ferinţei general-europene de secu
ritate şi colaborare. Reprezentanţii 
celor 45 de organizaţii de tineret şi

O no
reuniune la 
P anm unjon
Phenian 14 (Agerpres). — Vineri 

a avut loc, la Panmunjon, cea de-a 
22-a reuniune din cadrul convorbi
rilor preliminare între reprezen
tanţii organizaţiilor de Cruce Roşie 
din Nordul şi din Sudul Coreei. 
Participanţii la reuniune — relevă 
agenţia A.C.T.C. -— au luat în dez
batere, in continuare, problema 
componenţei delegaţiilor celor două 
părţi la convorbirile de fond. Păr
ţile au căzut de acord ca delegaţii
le îa convorbirile de fond să fie 
conduse de conducătorul sau ad
junctul organizaţiei respective de 
Cruce tRoşie. Reprezentantul Crucii 
Roşii din R.P.D. Coreeană a propus 
ca fiecare delegaţie să fie însoţităj 
da 5—7 consilieri, reprezentanţi ai 
guvernului, parlamentului, partide
lor politice şi organizaţiilor obşteşti 
din cele două părţi ale Coreei. Păr
ţile au convenit ca următoarea şe
dinţă să aibă loc la 19 iulie.

Lucrările Congresului P .S .I .U .P .
Soma 14. -— Cbrespcmdentul A- 

toerpres, Nicolae îhîicea, transmite! 
Prezentind. raportul la Congresul al 
>V-4ea (e.ţtraordinaEr) al Partidului 
Socialist Italian al Unităţii Proletare 
(P.5.I.U.P.), Dario Valori, secretar 
«eneral al partidului, a spus: „Tema 
nctualutai congres este opţiunea par
tidului pentru unitatea de clasă. Ma
r a t  majoritate a tovarăşilor s-au ex
primat In favoarea aderării la Par
iidul Comunist Italian. Chemaţi să 
(confirmăm această alegere, sîntem 
(conştienţi că este vorba, fără falsă 
modestie, de o hotărîre de impor
tant# istorică“,
ş. Raportul a apreciat că „rezultatul 
MegeriUor generale de la 7 mai nu 
repreztiştS elementul determinant al 
botfetrii poastre de a adera la P.G.I., 
pentru că se poate continua lupta şi 
leu 650 000 de voturi, şi fără un grup 
şsarlamentar în Camera Deputaţilor“. 
Problema, a. spus secretarul general 
lai P.S.I.U.P,, constă în situaţia în 
riare se află astăzi Italia, în realita
te«, pa care o înfruntă şi necesitatea 
o* Boefalîştii unitari să-şi găsească 
Un alt cadru pentru continuarea lup
tai lor. „Dimensiunile noastre reduse 
!ne.«r duc« mai curînd spre riscul 

t  H IS»aţi în. afara noilor acţiuni

de clasă ce se desfăşoară acum, a 
spus vorbitorul. Am risca de a fi nu
mai o mişcare, şi nu un partid, o 
grupare de militanţi cinstiţi ce dis
cută cu înflăcărare despre bătălii, 
dar care cu greu au posibilitatea de 
a duce cu sine masele populare. 
Propunerea de aderare la P.C.I. iz
vorăşte din noua situaţie politică şi 
din noua fază a luptei de clasă care 
a început în Italia în ultimii ani, 
precum şi din aprecierea rolului 
P.C.I., decurgând din obiectivele sale 
apropiate şi îndepărtate. Aprecierea 
noastră pozitivă privind obiectivele 
P.C.I. rezidă în aprobarea rezultate
lor Congresului al XIII-iea al P.C.I., 
a dezbaterilor şi concluziilor sale.

„Evident, a relevat Dario Valori, 
intrind în rîndurile Partidului Comu
nist Italian, sîntem conştienţi că ac
ceptăm nu numai deliberările sale, 
platforma programatică a Congresu
lui al VIII-lea şi rezoluţiile Congre
sului al XIII-iea. Acceptăm, de ase
menea, statutul şi sistemul de activi
tate internă din cadrul partidului co
munist".

Congresul al IV-lea al P.S.I.U.P. a 
înregistrat punctul majoritar al vor
bitorilor de a adera la P.C.I. Dezba
terile continuă,

studenţeşti din ţările riverane la Ma
rea Baltică şi Norvegia, care au par
ticipat la Forumul tineretului, au re
levat necesitatea stabilirii unor re
laţii politice normale între toate sta
tele europene, pe baza principiilor 
integrităţii teritoriale şi a egalităţii 
suverane, precum şi a dezvoltării u- 
nor forme avantajoase de colaborare 
între ele pe plan economic, tehnico- 
ştiinţific şi cultural. Ei şi-au afirmat 
dorinţa ca pregătirea şi realizarea, 
în 1972, la Helsinki, a unei confe
rinţe a tineretului pentru securita
tea europeană să constituie o con
tribuţie eficientă la edificarea unui 
.sistem de securitate colectivă în Eu
ropa.

Participanţii la manifestările men
ţionate au subliniat, de asemenea, 
că stabilirea de relaţii cu R.D.G., 
conform dreptului internaţional, pre
cum şi primirea celor două state 
germane în O.N.U, sínt în interesul 
păcii şi al securităţii europene.

Declaraţiile adoptate cer retrage
rea neînlîrziată a trupelor S.U.A. din 
Indochina şi se pronunţă în spriji
nul propunerilor constructive ale 
R.D. Vietnam şi ale Guvernului Re
voluţionar Provizoriu al Republicii 
Vietnamului de Sud de rezolvare po
litică a problemei vietnameze. i

R.F. A GERMANIEI. In foto: Lo
cul unde se vor desfăşura între
cerile olimpice. Stadioane, bazine, 
etc., totul este gata în aştepta
rea concurenţilor şi spectatorilor

Ton Duc Thang către poporul 
si armata vietnameză

Hanoi 14 (Agerpres). — Cu pri
lejul apropiatei zile de 20 iulie, 
cind se împlinesc 18 ani de la sem
narea Acordurilor de la Geneva cu 
privire lâ Vietnam, preşedintele R.D. 
Vietnam, Ton Duc Thang, a adresat 
poporului şi forţelor armate un apel, 
transmite agenţia V.N.A. După ce 
enumera acţiunile agresive ale S.U.A. 
împotriva celor două părţi ale Viet
namului, apelul subliniază: Poporul 
Vietnamului doreşte pacea, dar o 
pace instaurată în condiţii de de
plină independentă şi libertate. Pro
blemele Vietpamu'lui trebuie soluţio
nate de poporul vietnamez însuşi,

fără amestec din afară. Respectarea 
cu stricteţe a independenţei, suve
ranităţii, unităţii Şi integrităţii teri
toriale a Vietnamului, respectarea 

; dreptului la autodeterminare al 
populaţiei din Vietnamul de sud 
constituie singura cale justă care ar 
face posibilă dezangajarea Statelor 

' Unite din acest război atât de cos
tisitor în vieţi omeneşti şi în bunuri 
materiale.

la
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Şedinţa 
guvernului 

ungar
Budapesta 34 (Agerpres). — 

genţia M.T.I. informează că, 
iulie, a avut loc şedinţa Consiliului 
de Miniştri al Ungariei, care a a- 
nalizat informarea preşedintelui 
Consiliului de Miniştri, Jenő Fock, 
privind vizita oficială de prietenie 
pe care a efectuat-o, între 3 şi 8 
iulie? în R.P. Mongolă.

In continuare, guvernul a anali
zat şi a aprobat activitatea delega
ţiei ungare la cea de-a 26-a sesiune 
a C.A.E.R. de la Moscova.

Ministrul de externe, Janos Pe
ter, a prezentat apoi o dare de 
seamă privind convorbirile sale cu 
ministrul de externe cehoslovac.

In continuare, ministrul de exter
ne a informat guvernul despre vizi
ta lui William Rogers în Ungaria. 
Guvernul a dat o apreciere poziti
vă şi a subliniat că întrevederile au 
contribuit la evoluţia pozitivă a re
laţiilor ungaro-aniericane, precum şi 
a situaţiei internaţionale, menţio
nează agenţia M.T.I.

Evenimentul pe scurt
9  AGENŢIA PRENSA LATINA INFORMEAZĂ 

că, în cadrul unei conferinţe de presă, desfăşurată 
la Santiago ţie Chile, în prezenţa membrilor Comi
siei Politice a P.C. din Chile, Luis Corvalan, secre
tar generai al partidului, a făcut cunoscut că la 20 
iulie va avea loc o mare adunare populară în spri
jinul măsurilor initiate de guvernul preşedintelui 
Salvador Allende. Totodată, el a anunţat convoca
rea unei plenare a Comitetului Central al P.C. din 
Chile pentru a examina problemele agrare.

9  KIM IR, prim-vicepreşedinte al Cabinetului 
de Miniştri al R.P.D. Coreene, a primit, joi, pe Ion 
Datcu, reprezentant permanent al Republicii Socia
liste România la O.N.U., care efectuează o vizită 
Ia Phenian, anunţă A.C.T.C. Cu acest prilej, a avut 
loc o convorbire jrrietenească.

9 LA BERLIN s-a deschis cea de-a 14-a sesiune 
a Comitetului comun pentru colaborare economică 
şi lehnico-ştiinţifică între R.D. Germană şi R.S. Ce
hoslovacă, informează agenţia A.D.N.

9 LA DAMASC au început convorbiri econo
mice siriano-irakiene cu privire la adoptarea unei 
poziţii comune in problema petrolului — relatează 
Agenţia M.E.N.

După cum se ştie, atît Siria, cit şi Irakul au na
ţionalizat bunurile apartinind companiei Irak, Pe
troleum, care acţiona în ambele tari.

9 IN CONFORMITATE CU SPIRITUL ACORDU
LUI INTERVENIT LA SIMLA între preşedintele Pa
kistanului, Zulfikar Aii Bhutto, şi primul ministru 
al Indiei, Indira Gandhi, cele două părţi au iniţiat 
primii paşi în vederea restabilirii legăturilor dintre 
India şi pakistan. Potrivit ştirilor difuzate de Ser
viciul naţional de informaţii al Indiei, in regiunea 
de frontieră Vagah a avut loc o întîlnire a repre- 
»entanţilor organizaţiilor de Cruce roşie din cele 
două ţări. Cu acest prilej s-a procedat la un schimb 
de corespondenţă şi pachete destinate militarilor

făcuţi prizonieri in timpul conflictului indo-palcista- 
nez din decembrie 1971,

9 MINISTRUL IORDANIAN DE EXTERNE, AB
DALLAH SALAH, a declarat că ţara sa este dispusă 
să colaboreze cu ambasadorul Gunnar darring, în 
vederea aplicării rezoluţiei Consiliului de Secu
ritate din noiembrie 19G7, privind soluţionarea paş
nică a conflictului din Orientul Apropiat — trans
mite agenţia France Presse. Şeful diplomaţiei ior- 
daniene, precizează agenţia, a făcut această decla
raţie în legătură cu recenta hotărîre de reluare a 
misiunii mediatorului O.N.U, în regiune.

I
9 PREŞEDINTELE COMISIEI DE POLITICĂ EX

TERNĂ A BUNDESTAGULUI, GHERHARD SCHROE- 
d Er, a părăsit joi Bonnul, pierind spre Pekin, in
formează agenţia D.P.A. Fostul ministru vest-ger* 
man al afacerilor externe va face o escală Ia Paris, 
înainte de a-şi continua drumul spre R.P. Chineză, 
unde va efectua o vizită de informare.

9 LA SFIRŞITUL LUNII IUNIE, In Canada exi
stau 568 000 şomeri (dintre care 320 000 tineri) — 
s-a anunţat oficial Ia Ottawa.

9 IN PRIMELE CINCI LUNI ale anului în curs, 
deficitul comerţului' exterior ai Spaniei s-a ridicat 
la 73,6 miliarde pesetas — cu peste 20 miliarde 
de pesetas mai mult decit deficitul perioadei co
respunzătoare a anului trecut.

Concomitent, în Spania a avut loc o creştere ne
întreruptă a preturilor la principalele produse ali
mentare.

9 CRUCEA ROŞIE VEST-GERMANÄ a dat pu
blicităţii un bilanţ al victimelor accidentelor de; 
muncă de pe şantierul olimpic de la München. Po
trivit acestui bilanţ, în cei trei ani de cînd au în
ceput lucrările, cinci persoane şi-au pierdut viaţa, 
iar 4 230 au fost rănite, dintre care 840 grav.

Credit japonez 
acordat Iugoslaviei
Belgrad 14 (Agerpres). — Agen

ţia Taniug informează că guvernul 
Japoniei a aprobat Iugoslaviei un 
credit în valoare de 9,240 miliarde 
yeni (30 milioane dolari), ca ajutor 
financiar pentru programul iugoslav 
de stabilizare şi dezvoltare a econo
miei. Creditul este acordat pe un 
termen de 12 ani şi cu o dobîndă 
de 5,5 la sută.

Acesta este ai doilea credit «cor- 
dat Iugoslaviei de guvernul japonez. 
Primul, în valoare de 1,8 miliarda 
yeni, a fost acordat în 1966.

Roger Seydoux despre 
relaţiile economice 

so vieto -  fran
Moscova 14 — Corespondentul 

Agerpres, Uaurenţiu Duţă, trans
mite: Intr-un interviu acordat 
ziarului „Izvestia", ambasadorul 
Franţei la Moscova, Roger Sey
doux, a arătat că în anul 1971, 
schimbul de mărfuri dintre ţara 
sa şi Uniunea Sovietică a atins 
valoarea de 2 900 000 000 franci, 
sumă care depăşeşte de 2,5 ori 
nivelul anului 3966. „Dacă şi pe 
viitor se va respecta principiul 
dublării schimbului de mărfuri, 
prevăzut prin acordul din 1969, 
a apreciat ambasadorul francez, 
volumul total al comerţului 
franco-sovietic va trebui să a- 
jungă în anul 1974 la aproxima
tiv 5 miliarde franci. Sporirea 
volumului schimbului de mărfuri 
în primele cinci luni ale acestui 
an, cu 23 la sută ne permite să 
sperăm că cifra menţionată va 
fi atinsă".

Referindu-se Ia unele probleme 
internaţionale, ambasadorul fran
cez a declarat, printre altele) 
„După părerea Franţei, şi, cred, 
şi a Uniunii Sovietice, conferin
ţa general-europeană este meni-

Aprobarea de către Camera 
Comunelor a legislaţiei de 
aderare a Angliei la C. E. E.

Londra 14 — Corespondentul A- 
gerpres, Nicolae Plopeanu, transmi
te: Joi seara, aproape de miezul 
nopţii, Camera Comunelor a apro
bat, in cea de-a treia citire, cu o 
majoritate de numai 17 voturi, pro
iectul guvernamental privind modi
ficarea legislaţiei britanice, in ve
derea aderării la Piaţa comună. Pen
tru completarea procedurii parla
mentare necesare aderării, proiectul 
urmează să mai fie discutat şi apro
bat de Camera Lorzilor. După toate 
probabilităţile, aceasta se va încheia 
în cursul lunii august a.c.

In cadrul dezbaterilor, adversarii 
aderării la C.E.E. au combătut ideea 
intrării în Piaţa comună, argumen-

O declaraţie a 
preşedintelui 

guvernului 
panamez

Ciudad de Panama 14 (Agerpres).
— „Un nou tratat privind Canalul 
Panama nu va mai fi negociat în 
spatele poporului, un asemenea tra
tat va’ fi supus unui referendum pen
tru aprobarea sau respingerea lui“
— a declarat Ómar Torrijos, pre
şedintele guvernului ' panamez, în 
cadrul unei intîlnrri cu alegătorii din 
provincia Chiriqui. Problema resta
bilirii suveranităţii asupra zonei ca
nalului este opţiunea primordială a 
actualei generaţii, a subliniat pre
şedintele.

Referindu-se la o seria de alte 
probleme interne, Torrijos a. arătat 
că guvernul panamez doreşte să e- 
fectueze profunde schimbări în struc
tura ţării, să înlăture dominaţia gru
purilor privilegiate şi să , promoveze 
o politică în sprijinul păturilor largi 
ale populaţiei în conformitate ou pro
gramul mişcării de la 11 octombrie 
1968.

Generalul Omar Torrijos întreprin
de în prezent o călătorie prin ţară, 
spre a se ínülni cu factorii locali şi 
cu alegătorii în prespeetiva alegeri
lor generale de Ia 6 august a.c.

Und că, o data înglobată în cadrul 
comunitar, ţara va ii lipsită de o se
rie de prerogative ale suveranităţii 
sale, urmînd să se supună normelor 
Pieţei cbmune, care, potrivit proiec
tului de lege. „vor prevala in orice 
împrejurări asupra legilor britanice".

„Acest proiect, a declarat, de pil
dă, deputatul laburist Peter Shore, 
nu face altceva decit să schimbe în
tregul curs al istoriei noastre parla
mentare. Puterea de a adopta hotă- 
rlri a fost transferată unei autorităţi 
din afara graniţelor ţării*.

Vorbind în numele guvernului, 
Geoffrey Howa, avocatul principal 
al statului, a încercat să contraca
reze criticile opoziţiei, afirmînd că 
„discuţiile care au loc în prezent a- 
şupra proiectului constituie o dova
dă a exercitării suveranităţii parla
mentare".

După cum s-a stabilit, data aderă
rii oficiale a Angliei la Piaţa comu
nă va fi 1 ianuarie 1973.

tâ să contribuie la schimbarea 
treptată a relaţiilor dintre statele 
F.uropei, astfel incit să le per
mită ca, într-un anumit termen, 
să depăşească împărţirea conti
nentului în blocuri. Adaug că a- 
ceastă conferinţă, după părerea 
mea, trebuie să faciliteze dezvol
tarea contactelor în interiorul 
continentului nostru, nu numai 
pe plan economic şi politic, ci şi 
în domeniile culturii şi ştiinţei“.

O  declaraţie 
a M .A .E. al 

R.D. Vietnam
Hanoi 14 (Agerpres). — Agenţia 

V.N.A. anunţă că Ministerul Aface
rilor Externe al R.D. Vietnam a dat 
publicităţii o declaraţie in care spri
jină poziţia Guvernului Revoluţionar 
Provizoriu al Republicii Vietnamului 
de Sud în legătură cu acţiunile gra
ve comise de forţele S.U.A. in cursul 
operaţiunilor desfăşurate la nord de 
rîul My Chanh. După cum s-a anun
ţat, sute de bombardiere stra
tegice „B-52“ au întreprins în 
cadrul acestor operaţiuni, rai
duri de bombardament asupra unor 
zone dens populate, distrugind locu
inţe, terenuri cultivate şi provocînd 
moartea a numeroşi locuitori paşnici. 
De asemenea, forţele amerieamo-sai- 
goneze au folosit, în cantităţi mari, 
substanţe toxice.

Guvernul R.D. Vietnam condamnă 
cu fermitate aceste acte şi cere Ad
ministraţiei americane să pună capăt 
războiului în Vietnamul de sud, să 
înceteze minarea, blocada navală, 
bombardamentele şi celelalte acte de 
război împotriva R.D. Vietnam, să 
negocieze in mod serios la Confe
rinţa de la Paris şi să dea un răs
puns pozitiv propunerilor de pace în 
şapte puncte ale G.R.P. al Republicii 
Vietnamului de Sud. Guvernul R.D.V. 
lansează un apel tuturor guvernelor 
şi popoarelor din ţările socialiste, 
tuturor celorlalte ţări iubitoare de 
pace, organizaţiilor internaţionale, 
popoarelor lumii, inclusiv poporului 
american, să ia o poziţie fermă pen
tru a determina S.U.A. să pună ca
păt războiului împotriva Vietnamului, 
se arată în încheierea declaraţiei.

SMI m o
Crearea unui nou port la A- 

tlantic, construirea unui oraş de 
peste 25 000 de locuitori, amena
jarea unei regiuni de 37 000 kmp, 
toate acestea, sínt cunoscute în 
Coasta de Fildeş sub denumirea 
globală de „Operaţiunea San 
Pedro“. Iniţiată în 1968 şi ne- 
cesitînd, pînă în prezent, inves
tiţii de 9 miliarde franci c.f.a., ea 
are drept obiectiv principal 
transformarea unei regiuni nelo
cuite într-un nou centru de dez
voltare a Coastei de Fildeş, în 
cadrul politicii privind mai bu
na repartizare geografică a fon
durilor destinate creşterii pon
derii sectorului industrial. Con
ceperea şi executarea acestui 
vast proiect de amenajare regio
nală au fost încredinţate unul 
organism autonom, Autoritatea 
pentru amenajarea regiunii de 
sud-vest — A.R.S.O.

Pînă în 1968, contribuţia re
giunii de sud-vest în ansamblul 
activităţii economice a Coastei 
de Fildeş era de 2 la sută, deşi 
această zonă reprezintă, ca su
prafaţă, 11,5 la sută din terito
riul naţional. Extrem de bogată 
în păduri, deţine jumătate din 
potenţialul forestier al ţării, cu 
rezerve apreciate la 68,5 milioa
ne tone de lemn exploatabil. Be

Din presa străină

neficiind de o clim ă, caldă şi u- 
medă, regiunea este propice cul
turilor de arbuşti şi plante in
dustriale, îndeosebi cafea, cacao, 
palmieri, cocotieri, şi hevea, iar 
subsolul ei conţine importante 
bogăţii minerale. Inexistenţa 
căilor de transport făceau însă 
imposibilă punerea lor în valoa
re.

Construirea portului şi a ame
najărilor rutiere necesare a 
scos din anonimat aşa numitul 
„Deşert verde" al Coastei de 
Fildeş, transformîndu-1 intr-un 
adevărat centru industrial.

Deschis parţial navigaţiei Ia 
sfîrşitul anului 1971, portul San 
Pedro cunoaşte, în prezent, un 
trafic anual de 1 milion tone de 
mărfuri, dintre care 700 000 tone 
lemn, urmînd ca, în viitorii ani, 
capacitatea sa să se dubleze, pa
ralel cu ameliorarea şi prelun
girea reţelei rutiere primare (în 
prezent 360 km). în ceea ce pri
veşte oraşul propriu-zis, se pre
vede c:a micul şi modestul sat 
de pescari să aibă în 3975, 32 000 
de locuitori, iar în 1980 — 55 000. 
. In acelaşi timp, vaste zone sínt 
afectate . culturilor industrialei 
35 000 ha — pentru palmieri, 6 000 
ha — pentru cocotieri, 25 000 ha 
•— pentru hevea şi 15 000 ha —• 
pentru cafea, în faza iniţială.

Ca proiecte de viitor, se men
ţionează exploatarea considera
bilelor zăcăminte minerale ale 
regiunii, cuprul, molibdenul, 
magneziul, fierul, aurul şi dia
mantele, constituie principalele 
bogăţii exploatabile ale zonei 
sud-vestice a Coastei de Fildeş. 
Atrag îndeosebi atenţia zăcămin
tele feroase de la Klahoyo, es
timate la 630 milioane tone, cu 
un conţinut de 38 la sută, şi 
care ar putea asigura o produc
ţie anuală de 10 milioane tone 
de minereu, exportat prin portul 
San Pedro. Alte proiecte se re 
feră la construirea unei uzine de 
pastă de hîrtie, cu o capacitate 
anuală de 250 000 — 300 000 tone, 
ceea ce ar permite valorificarea 
unei părţi considerabile din m a
terialul lemnos de calitate infe
rioară, existent în regiune. Se 
menţionează, de asemenea, con
struirea unor complexe de ex
ploatare a lemnului, o uzină de 
oxiacetilenă ş.a.m.d.

Supranumită pînă nu demult 
„Deşertul Verde" al Coastei de 
Fildeş, regiunea sud-vestică va 
juca, în următorii ani, în eco
nomia ivoriană, un rol considera
bil, îmbogăţind peisajul indus
trial al acestei ţări aflate pe dru
mul dezvoltării.

(„Moniteur Africain")
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încheierea lucrărilor Convenţiei Partidului democrat

Un discurs al senatorului McGovern
Washington 14 (Agerpres). — Lu

crările Convenţiei de la Miami 
Beach a Partidului democrat, consa
crate desemnării candidatului pentru 
alegerile prezidenţiale din toamnă şi 
aprobării programului electoral al 
partidului, s-au încheiat vineri dimi
neaţa. ^  '

Cea de-a patra şl ultima şedinţă 
a fost marcată de trei evenimente: 
rostirea de către George McGovern 
a discursului de acceptare a învesti
turii, alegerea şi numirea de către 
delegaţi a senatorului Thomas 
Eagleton, statul Missouri, dTept can
didat pentru funcţia de vicepreşedin
te şi, în sfîrşit, sosirea la Miami 
Beach a senatorului Edward 
Kennedy.

In discursul d« acceptare a înves
titurii, senatorul McGovern a decla
rat: „Nu am un plan secret de pace 
pentru Vietnam. Am un singur plan, 
şi acela este public. Voi pune capăt 
bombardamentelor lipsite de sens 
din Indochina chiar In ziua preluării

funcţiei de preşedinte. Nu se va mai 
putea vorbi de bombardamente asu
pra digurilor şi oraşelor din R.D. 
Vietnam. în 90 de zile de la prelua
rea funcţiei, toţi soldaţii şi toţi pri
zonierii de război americani se vor 
fi întors acasă". Referindu-se la spri
jinul acordat de S.U.A. regimului 
saigonez, candidatul Partidului demo
crat a spus: „Să luăm hotărirea de 
a nu mai vărsa vreodată sîngele ti
nerilor acestei naţiuni pentru a spri
jini în străinătate un- client care nu 
reprezintă pe nimeni“.

McGovern a adăugat că, în timpul 
ultimelor patru administraţii, demo
crate şi republicane, „un teribil răz- 
boi a I fost pus Ia oale cu uşile în
chise. Eu doresc, a menţionat, sena
torul, ca aceste uşi să fie deschise, 
iar războiul să fie închis“.

Senatorul Thomas Eagleton a fost 
desemnat, cu o majoritate de două 
treimi de către delegaţii In Conven
ţie, drept candidat pentru funcţia de 
vicepreşedinte.

Thomas Eaglefon s-a aiăscut la 
Saint Louis, ín 1929. Şi-a făcut stu
diile de drept la Univestitatea Har
vard, devenind apoi avocat în sta
tul Missouri. In 1960, a fost ales ju 
decător la Curtea Supremă a acestui 
stat, iar în 1964 a ocupat funcţia de 
guvernator-locotenent. A intrat în 
Senat în 1969, unde a susţinut toate 
tentativele, eşuate pînă în prezent, 
de a se pune capăt războiului din 
Vietnam pe cale legislativă.

Pe de altă parte, agenţia Associa
ted Press, transmite că, sosit la 
Miami Beach penitru a participa la’ 
disbursul de acceptare a învestiturii 
de către George McGovern, senato
rul Edward Kennedy şi-a exprimat 
sprijinul ferm pentru candidaţii de
mocraţi în alegerile prezidenţiale 
din toamnă. Senatorul de Ia Massa
chusetts a afirmat că alegerea de că
tre Convenţie a Iul George McGo
vern a constituit o „probă de tărie* 
a Partidului democrat.
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